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 / יואב גינאי   השנה החדשה שלי 
 

 השנה החדשה שלי "
 תהיה יותר טובה 

 אני יודע היא תאיר לי את פניה 
 הימים המתקרבים אלי 

 יהיו לי השראה 
 וישמרו עלי לפני שאשתגע 

 
 השנה החדשה שלי 
 תּהיה יותר שקופה 
 כמו מים אביט דרכה לתוך עצמי צלול 

 אבודות שבי ים הלהמי 
 יתרגמו שפה 

 שתילחש בי ותיפקח את העיניים 
 

 לפרפרים בלב שלי יש פרפרים בבטן 
 והם עפים איתי רחוק, מעבר לכאב 
 ובין קרעי העננים השמש מאותתת 
 שהחיבוק המתקרב ירגיע את הלב 

 
 השנה החדשה שלי 
 תפליג איתי לים 

 ותחצה איתי אוקיאנוסים של רגש
 ות שלי הדקות המתוק

 יים את הק  יקחו
 וילטפו אותו לאט באור השמש 

 
 "לפרפרים בלב שלי יש פרפרים בבטן...

 
 
  

 

  

 

 

  

 / הרב מיכאל  ."שיהיה..  "יהיה מה
 

 ראש השנה תשפ"ב –הרהורי ראשית ואחרית 
 



שנה וחצי של קורונה נחתמות בשילוב צורם בלוח שנה בין חודש הרחמים והסליחות לחופשות אוגוסט... 
רבים הכבתי   קהילה  חברי  רבות,  בקהילות  ארוכה.  לתקופה  שלהם  מההתרוקנות  מתאוששים  עוד  נסת 

ועודם ומאיים  ם במניימתפללי  טרם שבו,  זן אחד, לפחות, של קורונה מתחיל להזדחל לארץ  ני חצרות... 
אלו שורות  כתיבת  ובשעת  והתווים.  למתווים  לבידודים,  ימי אלול ,  בחזרה  ס  ,בראשית  על   גר יש שמועות 

  התשובה והשמחה הבאים עלינו לטובה... סימני שאלה מרחפים באוויר... שנת השמיטה   עתידי וארוך בימי
אין ספק, שהשנה נדרשים כולנו לעשות מאמץ   .נה, וברקע פוליטיקה מדממת שלא נחה..עבר לפימחכה מ

ופנימית    -מיוחד להגיע מוכנים   חייבים להשתדל  ,  לימים הנוראים. מול כל האתגרים המעשיים  -מעשית 
חייבים. בתפילה.  בלימוד,  נפש,  בחשבון  וו  להרבות  התעוררות  בדרשות  שמלא  הזה,  נעימות החודש 

של ימי הקיץ... היה יכול לסייע בכך. אלא שהוא נתקל בחופשת הלימודים שמתמשכת ובנופשים    סליחות,
יותר מכל שנה אחרת,   אלא שבלהט  ,  תיהלומכל הלב שתכלה שנה וקלרבים המתפללים  נדמה שהשנה, 

שכתב    ,אהגאון מוילנאת דברי    להכירחשוב  ש  )הרב חגי לונדין(ראיתי שיש מי שכתב    ,הרצון לשנה טובה
 בהקדמתו לתפילת ראש השנה:  

 

 ...  ופרנסה( )ילדים, בריאות"בראש השנה לא נפנה איש אחרי נגעי לבבו בני, חיי ומזוני 
 נו וורק נשליך את כל הדברים הנוגעים לנו אחרי ג

 !...  יהיה מה שיהיה -ומה שיעבור עלינו 
 ". שמלכותו של ה' תמשול בעולם -כל בקשותינו יהיו רק 

 

בנו  בדבראין   לעורר  הגר"א  של  הפנמהיו  אלא  הקרובה,  בשנה  שיתרחש  למה  ביחס  שלכל    ,אדישות 
אנו מנסים ם  יש ערך רק אם אנו רואים את עצמנו כחלק מ"מלכות ה'", כלומר א  -  הדברים שאנו מאחלים

יתגשמו  האיחולים לשנה טובה ומתוקה אכן ילכו ו  -במצב כזה   -; ואז להקדיש את חיינו לטוב, לאמת וליושר
הארוך כל הטובבראש השנה  לדבריו,  ;  בטווח  את  מייד  לראות  לצפות  לנו  ועכשיו  אל  להאמין  אלא  ,  כאן 

שנה מן הסוג של  פשית לראש הנ  כין עצמנוטוב שנהשנה,  דומה שגם    .בסופו של דברשהכל יביא לטובה  
מוילנא.   בחיינו  השנה שחלפההגאון  נוספים  ודברים  אותנו שבריאות, כלכלה  יותר    לימדה  הם שבריריים 

הב מלהבטיח  ליזהר  כדאי  תשפ"משחשבנו.  שנת  לקראת  שנה   ב טחות  להיות  שהולכת  לכך  מעבר 
הקרובה;   לשנה  אשמים  לחפש  כדאי  לא  גם  והנכמאתגרת;  לההטוב  הוא  ש  קד תמ ון  אחת  במשימה  כל 

כת להיות  אולי דבר אחד נוסף כן ניתן להבטיח: השנה הקרובה הול  .לוהים מבקש ממנו-מאמין שאואחד  
. ..מתוכהאותנו  מלכנו יצמיח  -זו תהיה שנה מופלאה כי אבינו  ..שנה מופלאה, ללא קשר למה שיתרחש בה.

 ... !יהיה מה שיהיה
 

האדמה מעבודת  נפרדים,  אנו  אלו,  זְרַע  ..ברגעים  ת ִ נִים  שָׁׁ שׁ  ל"שֵׁׁ עורף  מפנים  זְמרֹ  .  ת ִ נִים  שָׁׁ שׁ  וְשֵׁׁ דֶךָׁ  ש ָׁ
רְמֶךָׁ"... וצועדים בפסיע ות ראשונות, לתוך רגעיה הראשונים של "שבת הארץ" כשעיננו מביטות לעבר  כ ַ

יִהְיֶה תוֹן  ב ָׁ שַׁ ת  ב ַ שַׁ בִיעִית,  ְ הַשׁ  נָׁה  ָׁ לַה'"  "ו בַשׁ  ת  ב ָׁ שַׁ רֶץ,  אָׁ תק מעבודת  ראת לאדם להתנקושנת השמיטה  .  לָׁ
עבודת  האדמה   חייב    האדם.לטובת  השמיטה  מן  ה בשנת  שלמה  שנה  למשך  עיניו  להתיק  הקרקע  אדם 

   ... בביתובשכונתו,   בארצו, בקהילתו,במי שנמצא מולו,  ולהביט בגובה עיניים. להסתכל
 

 עם חיתומה וראשיתה של שנה,  
 מעומק הלב, כל אחת ואחד מכם ך אבקש לבר
 לשנה טובה ומבורכת,  ן שתזכוצויהי ר

 בכם לטובה ולברכה, ישנה שימלא ה' כל משאלות ל
 וישמוט ה' אל כל צרותינו, שנה בה נשמוט את מכאובי לבנו 

 יתמלאו המשאלות, שיתקבלו התפילות,
 יתממשו הברכות, יתגשמו התקוות,

 והארת פנים,שנה של בריאות 
 ה"... שנ' אלוקיך בה מראשית שנה ועד אחרית הדש"עיני 

 ... , יהיה מה שיהיהשנה של שמחה ואמונה
 

 .הרב מיכאל בברכת אהבה רבה...



 פ"א תש סיכום שנת  -ת מלאי ירספ 
 

 , בוקובסקי עברי יונתן יעיש, אורה אלטמן, -הללניצן מניס,  -תינוקות  6 -בשמחה נולדו 
 . גיא גרברגרבר,  , נורי , טל פוקס לביא סלע

 

 גלעד, יגל ה גלעד,  שרווינטר, מוריעות שכטר, גפן עלם, רו מ   אמונה   -מצווה  בר/ת    6חגגו נ 
 יקיר ביאלה.

 

 .אורן  ואליאור (ליס)בע שאלי  - תנו התח  "מזל טוב בובסימן טוב "
 

הדר ואפי בנדט,  קייס,  נופר ואסף אלמ ויהונתן אלטמן,  מירי    -משפחות    14  -  חות לו לש   ו הצטרפ 
 ,  וגולן דיגורקר   אלישבע   גרשלר, דה  יהו אסתי ו ורד וזכי גרבר,  רננה ואוריאל בן זקן,  

ן,  איילת וצחי סיטרוא נופר וינון סולומון,    ניצן ונעם מאירפלד, אביה ואורי יעקב,  ואלידע דשן,  שולמית  
   ברוכים הבאים! .  לל סעאת ס וה ד ה ל סלע,  קשת ואריא 

 

יטנר ז"ל  יצחק דישון ז"ל, שושנה לי   -    אהובה ויקרה   לדה וי   יקרים   וותיקים   חברים   2מ  בצער  נפרדנו  
 . שחר ורקר ז"ל 

 

 ת. אסיפו   9  -קיבלנו החלטות ב  
 

   . ילה הנהלת קה של  ישיבות    6  -ו    כלכלית   ה הנהל ישיבות של    9    , ת מזכירויו ישיבות    18  -קיימנו  
 

   .451סה"כ =  - נהת שלוחות מו אוכלוסיי  -  ב " פ תשרי תש ון לר"ח  כ נ 
           .  34  -אחרים    , 175  -ילדים  ,  49  -, בקליטה  48  -, חברים בעצמאות כלכלית  145  -חברים ותיקים  

 
 
 
 

 שתמיר יעי / ועדת תרבות 
 

 קהילת שלוחות היקרה, 
 

אך למזלי העיתוי הגיע בדיוק בזמן שבו לתפקיד רכז התרבות נכנסתי אמנם באמצע השנה, 
ישנם  ברוך ה',ם, ולכן, סכי ומ מהגבלות הקורונה ויכולנו לחגוג שוב כבעבר ללא מסכותיצאנו 

 - ולסכם בים לציין אירועים ר
 

 בטקס חגיגי ומרגש שהיה השנה בסימן חיבורים רב דוריים בקהילה.   יום העצמאות חגגנו את  
 

ה ושירה והיה מי שנשאר לישון בשטח יחד עם הילדים  רשה עם מדור קיימנו בחו   את ל"ג בעומר 
ף הפעולה  ועדה על שיתו ו דות ל והמקום לה + וכאן  60דת  וע   האירוע נערך יחד עם   . שנהנו מהחוויה 

 .  לאורך השנה   וצלח המ 
 

נערך השנה במתכונת של שבוע אירועים שבשיאם  אירוע שכולו גאוות יחידה, ,חג המשק
תהלוכת הכלים ולים, תוצרת חקלאית טעימה, טקס וכמובן סלול מכששכלל מ  - הטקס עצמו 

 השנה. שנולדו  חמודיםת הוקו תינתית, כשהשנה הקדשנו עגלה גם ל רו המס
 שהגיעו מהדרום עקב מבצע "שומר החומות".    ף יותר בעקבות המשפחות היה מיוחד א השנה האירוע  

 

כנסות מהאירוע הוקדשו לעמותת  אירוע הבריכה נערך לזכרה של שחר ורקר ז"ל, והה בקיץ,
 "מלאכיות הדממה". 

 

 .ניםומהבי גברים ונשים שהיו מוצלחים התקיימו ער ,בנוסף
 

ל כל  אלא להתבסס על מתנדבים מו  השנה לתרבותועדה קבועה למשך  מנותשלא ל החלטתי 
אירוע באופן ספציפי, ובאמת, כלל האירועים לא היו מתקיימים ללא כל המתנדבים הרבים, 

   .הגילאים, שמרצונם המלא תורמים מזמנם מכל
 

דבר לא היה   - יםי הקלעומאחורני מלפם, דות מעומק הלב לכל אלה שתורמי זו ההזדמנות להו 
 קורה בלעדיכם! 

 

חוקים והגבלות, אלא רק  י מאירועי התרבות, ללא מסכות, ר י מאחל לנו, שנמשיך להנות יחדנא
 בתחושת יחד, קהילתית ונעימה!

 . יעיש  תמיר - ה טובה נש  
 



 י סשגיא סרו/  גיל הרך
 

 קהילה יקירה! 
 

   ת.כמנהלת מערכת החינוך לגיל הרך בקיבוץ שלוחו ימוניתאז עברו חלפו ביעף, כשלושה חודשים מ
 בזכות העשייה והעבודה הרבה שנעשתה  . זאתשנה עברה להמרגיש כאילו  תקופה קצרה אשר
 : בתחומים השונים

 העסקת הצוות שימור ושיפור תנאי •

 עבודה גיבוש והטמעת נהלי הכרה,  •

 הכרת הילדים והוריהם  •

 הכנת המערכת לשנת תשפ"ב •

 ם נגיף הקורונהדות עהתמוד •
 

שיתופי פעולה עם גורמים  חשיבה, יצירתיות, , תעבודה רבו ותכולל שע  אחד מהמצוינים מעלה,כל 
 חדוות עשייה ומשמעות. - מקצועיים ופדגוגיים ובעיקר 

 דור העתיד של כולנו!  - למען הילדים ותיתמשמע עשייה
 

ובעיקר שמחה להוביל את  םלרווחתאשר רואה את ילדיה ודואגת  ,אני גאה להיות חלק מקהילה
 השם, שנה טובה!  רתהמערכת לשנה חדשה ובעז

בריאות , שנה של ביחדשיתוף ועשייה שנת ותניב הצלחות רבות, קלה תהייה התמודדות שנה שבה ה
 . שמחה בלב ושירה בפהעם  חיובית ואופטימיתה , שנכללונחת 

 

     לאה גולדברג/  גם השנה

 שא כל שנה ושנה מוריק הד"

 המטר ועולה החמה ויורד 

 כל שנה ושנה אדמה מתחדשת 

 ן החצב ומזהיב ההדר בימל

 אנשים לרוב כל שנה נולדים 

 לדמעות ולצחוק, לאחווה ושנאה

 יש מישהו הרוצה רק טוב 

 "גם השנה..

 

 

 
 
 
 
 

 מהחינוך / חננאל גמליאל
 

מחוץ לקופסה,   הרבה פעמים לחשובו ם להיות יצירתייסיכום של שנה לא רגילה ומאתגרת שגרמה לנו 
סיום מדהים של החופש הגדול הכי   , והיה לנוצורה טובהב האת ברוך השם, צלחנו אותזויחד עם 
  שהיה לנו במערכת בשנים האחרונות. מספק ו מאתגר

 

 ילדים.   75-כ עם נפתחילדים, את השנה החדשה  72במערכת החינוך  בשנה החולפת היו
 צוותים שהיו לנו השנה הם:ה

 

 .  גולןת שילת דהן ועטרה רוייחד עם בנות הש, לירז/צופיה/אבישג ואני - ג-בבית ילדים א
 ף השנה. עטרה החליטה לפרוש קצת לפני סו

 

ת מערכת  בטי פרלשטיין החליטה לעזוב א ,נור. לצע בטי פרלשטיין ואסתי שוסהיים - ו-דבבית ילדים 
של עשייה מדהימה למען הילדים והקיבוץ. אנו מודים לה מקרב   9 -כהחינוך כמדריכה מובילה, אחרי 

לים לה המון בהצלחה  , ומאח והיצירתיות האין סופית במאמץ לחדש ולקדם את הילדים   ה ההשקע לב על כל  
 ללכת בה.    בכל דרך שתבחר 

שנה האחרונה דמות משמעותית  ה הייתה בחצי  ו ,  החליפה אותו   והילה כהן התחיל את השנה    ינון דיין   -בנוער  
 ביותר לנוער.  

יתה גם בתפקיד הקומונרית. י דהן שה   שילת   השנה גם ביססנו קצת יותר את פעילויות הסניף, יחד עם 
 מאוד והם יוצאים נשכרים מההתנדבות הזו.  ה שמדריך הוא גבו הערך של נוער 

 

 

בשנה הבאה. ולכן אני לא יודע עדיין לכתוב מי מנהלת החינוך החדשה סגרה  ם מתחלפיםכל הצוותי
יוביל מדריך  שתי הקבוצות  את .בנות שירות לתיכון 2בנות שירות לחטיבה ו  2  ישנןנוער, כמובילות. ב

 . הבנות מוסיפות נפח פעילות וזמינות לנוער במשך השבוע. ראשי ךכמדרי נוער חדש מבית שאן

 

 



 
שרי   תחליף אותי בתפקיד רכז החינוך .שנים נפלאות 6-כאני מסיים את תפקידי לאחר  נההש 

   ד.מרדכי מבית שאן. יש לה ניסיון והיא מגיעה עם המון אנרגיות לתפקי
 

וות  הצשושב שאחד הדברים שהשקעתי בו זה אני ח - חשוב לי להוסיף כמה מילים לסיכום ממני
אחרון הילדים )גם אם הם לא היו  ל, ולהגיע עד י לילדים ולנוערדמות של בוגר משמעות יתאמץ להיות

  וץעשיתי מאמצים גדולים, להעלות את גאוות היחידה של הילדים והנוער בקיב רשומים למערכת(.
קטפנו גביעים של . שעשינו על מנת לייצר זאת נו ברוב הדבריםחגם הצל, לאורך השנים יות דעתינעלו

ועצה והקבה"ד אלינו ה תחרויות בעמק, והבאנו המון פעילויות של הממקומות ראשונים ושניים בהרב
 לקיבוץ לאורך השנים.

 פסיפסט ים קהילתית, שלתכונמ עשינו פרויקטים קהילתיים, שהחינוך תרם לקהילה כל שנה. חוברת
ענקית  'קולאז תמונת, לקיבוץ השל השומר בכניס ה'יבוץ, צביעת הבוטקקבכניסה ל 'ברוכים הבאים'

והשנה אנו , של  האנשים שרצו להשתתף לקיבוץ, 70-מתחת לחדר האוכל, לכבוד שנת ה ינושתל
 .  שיתלה במקום מרכזי בזמן הקרוב פסיפס קהילתי מקסים בסיומו של

בשביל הקהילה. אני מאמין שהחינוך הוא אחד עמודי התווך של ולה חינוך הוא של הקהימין שהמאי אנ
הבאנו את מערכת החינוך גם בזכותו ו כך,ערכת הוא חשוב כל בסוד הקהילה של המולכן ס הקהילה

ועל כך תודתנו העצומה לקהילה שממנת את המערכת ברמה שנתית  ) - הקהילתי לרמה מאוד גבוהה
 טובה של משפחות חדשות.קליטה על א גורם משפיע  , בנוסף החינוך הוקעות(ציב השתקוב

 

בבתי הילדים ובנוער את   תקופות ארוכות,חליף השנה זכיתי בנסיבות שונות להש - אני רוצה לשתף
נרקמים ליצירת מופת,  זמן ואנרגיה, המון המדריכות, וראיתי את התהליכים החינוכיים שהשקענו בהם 

, יש לנו ילדים ונוער מקסימים  , וזה היה נפלאשלנוראות את הפירות של העמל חתי לצלוממש ה
 ם ולהאמין בהם.שיכולים להגיע רחוק מאוד אם נמשיך להשקיע בה

 

שכוללת את דגנית גל, נילי חייקין, רותם שכטר, חגית וקסמן,   ,עדת חינוךו זה המקום להודות לו
לחשוב על מתווים, לאפשר  לילות כימיםשתה ונה עורשבשנת הקבי, חרועמית רוטשטיין ואילן 

איך  צרה מלהכיל. היריעה קליוו אותי ותמכו בי ובצוות לאורך כל התקופה ,ירתיתצ מפגשים בצורה י
אוסיף רק שהם  החלטות נבונות לטובת הילדים במערכת החינוך.עוזרים מאחורי הקלעים לקבל הם 

למדתי מכם המון, ואתם   ים והנוער.דילם הריהו ה תובלט מלאה, בהתנדבות ץזמן ומר המוןהשקיעו 
 תודה מעומק לב !   -שותפים מלאים להצלחת המערכת בשנים האחרונות

 

שתעבודנה בנות שירות מדהימות  5ד במערכת, הצלחנו לגייס השנה לשיפור מתמי כחלק מהשאיפה
   ה. בבתי הילדים, בחקלאות, ברפת, בחינוך מיוחד, עם הנוער ובפרויקטים בקהיל

ועוד נערה   ",שדות" יעבדו בבתי הילדים. חנה תהיה בתקן חינוך בבית הספר -נועהואשירה, ה, אבי
 תיקים. שתהיה בפרויקט של 'והדרת' עם הוו

 . מקשרת של בנות השירות שמגיעות לקיבוץבתפקידה כהסכימה להמשיך  הלנה רביץהשנה 
לערכי הקיבוץ ולפעילויות   תן יותראואת הבנות שמגיעות, ולחבר  לחזקזהו תפקיד משמעותי שיכול 

להמשיך בתפקיד שעשתה אותו בצורה נפלאה, ממש  נו שמחים שהיא הסכימהאו  ,שיהיו בוקהילתיות 
 אמא שנייה של הבנות.  כמו

נה במערכת החינוך להנחיל לילדים סקרנות בריאה וידע, לצד כלים שימושיים להתמודדות  אנו עמלים כל הש 
 ת. נו בסיטואציות חברתיות שו 

  -ערך אנו משקיעים בחיבורים רבים ככל שניתן לקהילה בכלל ולקהילה המבוגרת בפרט  מהמ   כחלק 
 מגיע לספר לנו. ושמיעת סיפורים שהדור הוותיק    במפגשים, בפעילויות שונות, התנדבות 

 

חשוב   החברתי הילדים לומדים בבתי ספר שונים ובאים מבתים מגוונים, ולכן החיבור במסגרת החינוך
 ולות הכלה, התמודדות ולמידה הדדית. ומעניק לילדים יכ  כמוהו, יןמא

ת חשוב למיקומנו: לארץ, לעמק כמו כן, אנו יוצרים חיבורים לזהות שלנו, הציונית והדתית ולא פחו
 מעיינות, ולבית שלנו עם הקהילה המדהימה שיש לנו.  ה

 

תה לטובה, יי הי וונה של הכאנצל את הבמה לבקש סליחה ממי שנפגע ממני לאורך הדרך, באמת ש 
 סליחה! -  גם אם זה לא יצא כך כלפי הילד/ה או ההורים 

 .בית שני ץ שהפך בשבילי ל שנים בקיבו  6-כ   לעבוד תודה רבה על הזכות שנתתם לי  
   והמון בזכותכם.   יחד אתכם למדתי, והתפתחתי  שאני   ומרגיש לעבוד ולחנך כאן    תי י נהנמאוד  

 רמות. צליח גם השנה לרומם ולהעלות את החינוך בעוד כמה  י ש מאחל לכל צוות החינוך המקצועי,  
 
 

 .בריאות איתנה, עם יהי רצון שתתחדש עלינו שנה טובה
 , והסקרנות   לעורר את החשיבה הבריאה   לנסוך ביטחון בילדינו,  דשה להמשיך בשנה הח שנצליח  

    את היצירתיות וחדוות הנעורים, תוך עשייה חיובית בשמחה עצומה. 
 

 שלכם חננאל.  -בהערכה רבה ואהבה כנה  טובה ומתוקה! שנה נוולשתהיה לכ
 

 

 



   דני מאירפלדמ"ד / צ
 

עם הצוות שנבחר שנה לפני ומיד התחלנו לעבוד.   2020נכנסתי לתפקיד באמצע אוקטובר   
 קיבוץשהתעניינו במשפחות  20  ויעכנס קליטה בסוף אוקטובר, שאליו הגהדבר הראשון שעשינו היה 

מכל המשפחות.חיובי משוב  הגיע מקום. בסוף הכנסעוד על ה ורצו ללמוד  
 

  'על האש'ערב מושקע   ארגנוהיכרות עם כל המשפחות הצעירות החדשות, במהלך השנה ארגנו ערבי 
  . ים איחוד סטטוס הם התלבטויות בקשר לעצמאות כלכלית ו ל כולם. שמענו מכמה משפחות צעירות שיש    עם 

  שזאת החלטה אך הסברנו לצעירים   ים על איחוד סטטוס בוץ  טת הקי ל ח בנוגע לה חשש    הביעו   כמה משפחות 
 וכולנו עומדים מאחוריה.  

  13וכרגע יש  ,'ודי ויוסי לקדם את המשפחות לחתום על הפרויקט של תמר ב'גלעזרנו במהלך השנה 
 משפחות שחתמו.

  פחות שהתעניינו בקליטה, חלק התאימו וחלק לא.משך השנה ביקרו בקיבוץ עשרות משהב
 

שעברו את השלב הראשון ממשיכים לראיון  , לאחר וסיור בקיבוץ איתיחה ה מתחיל בשיקליטהתהליך 
ד " בצמ  שחברים ודי פולסטר ויהודה אריאל  ' המקום להגיד תודה לג   גם   . וכאן "ד צמכמה מחברי    עם אישי  

תודה!   משפחות שבאו לראיונות. עם   כחלק מהתפקיד שלהם והשתתפו בהרבה שיחות   
 

ל הצד החיובי הרבה משפחות צעירות מיוחד עקב הקורונה, אבל אם נסתכל עה בה קש שנ   ה יתהשנה הי 
   . דירות בקומה החמישית בלי אפשרות לצאת   שלא נעים לשבת בדירה בבניין   ן עצמ ב   כנראה הבינו 
פתוחים והרבה טבע מסביב.ם  מרחבי שיש בהם  יינות בקיבוצים  תענ הה  העלה את לפי דעתי זה    

עט כל הדירות הריקות  שכמ מהלך שגרם לכךשפחות לקליטה, מ 14ביא  הלד והצלחנו עעשינו צ
ובכמה  כמו תיקוני צבע השקענו בכמה מהדירות בעיקר במזגנים ותיקונים בשלוחות התמלאו.

כמה שבועות  כל י תנפגשאיתם  ,אבי וצביקה'ה, אברמל  של םבעזרת .היו עבודות חשמלמהדירות 
ן.  מזב רותכל הדי להכין את נוהצלח םולתא  

מיד אחרי החגים.  תגיעה יעקב שנוספת, משפחת  יש משפחה  
 

רשות  ו לדדירות יעמ לודיונים על אי , כרגע ישקליטה לש ור לכמות יותר קטנהאנחנו נחז השנה הבאב
 יהיה   נו זה לא אבל לצער   ה שנה הבאב כבר ביקשו לבוא  משפחות ש   15קליטה. יש רשימה ארוכה של  ה 

.דיור מבחינת    אפשרי   
 

   שהתנדבו לעזור. אז תודה לכל המשפחות ,פחות מאמצותקיבלו מש החדשות חותפשכל המ
 

אנחנו רוצים להעביר  מסמינר קליטה שבו    פגשים קצרים שהם חלק בימים אילו אנחנו מכינים מ 
השנה.   החדשות. תהליך הקליטה ימשיך במהלך כל   משפחות על הקיבוץ לכל ה אינפורמציה    

י פלאפון של כולם. את החוברת ניתן  כולל מספר על כל משפחה עמידת כנו חוברת עם תמונות וקצה
. " נט-בקהילה "  לראות  

 

ת זמן.  קח קציזה י ,את כל המשפחות מיד להכיראנחנו מבינים שקשה לקהילה   
תאפשר.י, זה לא לעשות הרמת כוסית או אפילו ארוחה משותפת בחד"א אבל עקב המצבחשבנו   

 

'ודי פולסטר,  וינטר, ג ו סוביץ, קובי שר לם, שרית זי שי מוע ל גלעד,  נב ע   : ד " צמ חברי  אני רוצה להגיד תודה ל 
 .לקיבוץ שלנו להביא את כל המשפחות החדשות   ימה עוד הרבה חברים שעזרו לנו במש יהודה אריאל. ול 

.בנייהשנת קליטה ו שנה טובה  
 
 

 
 ודה אריאליה / ריםעדת חבו
 

 השנה עסקנו במספר נושאים מרכזיים, ואלו הם: 
 

 והתאמתו למצב הנוכחי בשלוחות. ,נוהל רכב ועדכוןשינוי  .1
 

(. לאחרונה חיברנו במנהלת הדיור, ה טובהת )בשעפחות משפצועסקנו רבות בדיור חליפי למש .2
קשו לחתום על , יתבות דיור חליפיבנושא. לאחר שיתקבל הנוהל משפחות המבקשנוהל מסודר 

 ם וכו'. צב הדירה, תשלומי הסכם קצר מול הקיבוץ. ההסכם מסדיר את לוחות הזמנים מ
 

  14 -ה בנ ו השד, עסקנו בנושא הדירות לקליטה, שלשמחתנו התמלא" בתאום מלא עם צמ .3
 משפחות חדשות.

 

  להמשפחות הנ"   יך התקבלו כלת לקבלה לחברות. בתום התהלמשפחו 13עסקנו במרץ בהגשת  .4
 .2בתהליכים לקראת בנייה בשכונת תמר  לחברות מלאה בשלוחות, והם

 

שיתוף פעולה עם ועדות נוספות כמו    בנושאים שונים, תוך לחבריםעזרה  -ים ם שוטפ ענייני .5
 הלת הדיור ועוד. נא, מ" בריאות, מש

 

:  הי לוועדלשותפיהודות שנים. אני רוצה ל  4די לאחר כמעט בקרוב, אני מקווה, אסיים את תפקי
 ם מי לעבוד". תן ההרגשה ש"יש ע יחיאל ניזרי, דבורה ליס, שרה מועלם וג'ודי פולסטר, על עזרתם הרבה ומ 

 

 .ל קהילת שלוחות שנה טובה ומבורכת ורק בשורות טובותאני מאחל לכ 
 



 אבי שכטר / ועדת בית הכנסת
 

 חלפה עברה לה. תנו היקרהבקהילרצופה ומורכבת שנה נוספת של עבודה 
 

 נושאי הדת עלפת הקורונה והשלכותיה שנה שבה נאלצנו להתמודד פעם נוספת בעיקר עם עניין מג
 בקיבוץ.  טפיםהשו

 

ם הכיפורים והחגים שבאו לאחריו שנת הפעילות האחרונה החלה בתוך בית הכנסת אך לקראת יו
 .נאלצנו להמציא מחדש את הגלגל

 

, דרש מאתנו לא רק של עמק המעיינותהמורכב התמודדות מיוחדת בקיום תפילות החג במזג האוויר  
אלא אף דיון בכל הקשור למבנה התפילות  המניינים  על שעות קיום    ון ודי גיוס של חברים לשלל תפקידים  

שלו היו  , מקוצר ומיוחד ליום הכיפורים  "ונה"נוסח קור וכך למעשה נולד לו    והפיוטים הנאמרים בחג 
 . בעניין זה( שהביעו את דעתם ואת השקפתם חברי ועדה וחזנים)שותפים חברים רבים 

 

המינים במגבלות וקיום תפילות שמחת תורה ם שוק ארבעת יובקלאחר סיום התפילות התפננו לעסוק 
 .ה ובראשיתוחתני תור

 

מתחילים מוקדם ככל האפשר וזאת כדי לאפשר לנו תהליך שאותו אנו  והמינים הינארבעת הזמנת 
 . לבחור ולקבל את הסחורה הטובה וההדורה ביותר

א גם הדוחף  רב מיכאל שהוה "ימלאכת המיון והבדיקה הקפדנית של האתרוגים מתבצעת כל שנה ע
ורקר שעושה זאת נו שמעון דיג חברלקבלת הסחורה בזמן המיידי והקרוב ביותר ובסיוע מתמיד של 

 .באהבה וברצון רב
( הדואג מנהל המטע)שי פרס נו אף עניין קבלת הלולבים מתבצע באופן מקצועי בראשותו של חבר

 .להעביר אלינו סחורה מהודרת ומשובחת
 

   ,, רמי לייטנר, ישראל רותםה היוצאתעם נוספת את החתנים של השנלברך פ רצוניב זובהזדמנות 
 . ן ושמעון דיגורקרנתן סימו

 

, שביוזמה אישית לקח על עצמו לתקן ולסדר את תשמישי קני גולדמןנו , ברצוני להודות לחברכמו כן
 .הקדושה הקיימים בארון הקודש

 

 .מחוץ לבית הכנסתכו לתפקד אף שיהמלתוך החורף המשיכו המגבלות והמניינים 
 

עומדת על גג בית הכנסת וכאן התודות לעמית  נוכייה הבמהלך החורף האחרון תוקנה ושופצה הח
 . הוהחשמליהמסגרייה  יצוות לפורשר ו

 

ככל שהתקרב האביב המניינים חזרו לאט אך בטוח לתוככי בית הכנסת ועימם כלל הציבור להמשיך 
 . ולחדש ימינו כקדם

 

בסמוך  חון לביטהנשים ואף נוספה דלת אסטטית  ר המעקה היורד מעזרתזו שופץ וסוד הופבתק
 .  שממוקמת מעל גרם מדרגות זה, שופצה ותוקנה התקרה שדלפה כמו כן .למדרגות המרתף

 .והמקצועית אף כאן התודות לאברמל'ה על הניהול ועקיבא סבן על העבודה המכובדת 
 

והשני בשעה  6:00האחד בשעה ילים )ינים מקבשני מני ויצקה בההציחזרת המניינים לבית הכנסת 
, צביקה  יותם, והחברים היקרים( עבור המניין הראשוןשל דיויד ואיציק ) רלם המסו( בניהו8:00

 .(במניין השניועמנואל )
בים למניין נוסף עבור משפחות  , עדיין היינו מחויבמסגרת זו של תהליך החזרה בשלביו הראשונים

 .ולים להתחסןדיהם אינם יכילש צעירות
 ב הרב גילאי הזה היה בהחלט מרגש.וד מצד כולם והשילושיתוף פעולה יפה מאאף כאן ראינו יוזמה ו

כל שבתות החורף ותחילת האביב עד לחזרת המניין להיכל בית תקופת החגים ויש להדגיש כי במהלך 
שך תקופה ארוכה לנהל במעצמם ל ע מעשה לקחול, חברו אלינו חיים פרלשטיין ודוד גלעד והכנסת

 .מתחת לחדר האוכלאת המניין 
 , על תרומה חשובה מאוד שהקלה ואפשרה את הזרימה הזו בפועל.פעם נוספתודות להם ברצוני לה

, דרשות  , אמירת שיעורים, חזנותלקריאות בתורה במספר מניינים, ההתגייסות של חברים ותושבים
 . א סיוע זה הדבר היה קשה עד בלתי אפשרילל ו כמה שניתן עדה השגרוכו'... סייעה לנו לשמר את 

אותו  י, גייסו נירה ונורה חברות וחברים שנה ולקראת החזרה המיוחלתהתגייסות ז כחלק מתהליך
, להבריקם  ברצון רב לקחת על עצמם את עניין ניקוי כלל תשמישי הקדושה הנמצאים על ספרי התורה

 . ולנקותם ביסודיות
 .  התחשבות , הרגישות וה כולם וכולן לענייני הדת ובית הכנסת ות של  התגייס ת את ה לו לג מחמם את הלב  

 

 .ברצוני להודות לכלל הציבור נשים וגברים שסייעו לנו רבות וללא חשבון
 

ע"י חברות   שאורגןקידוש גדול וקהילתי   קייםהצלחנו אף להקהילתית לבית הכנסת במהלך החזרה 
 . וחברי הועדה

 
 



גולל " למגביה ולמי שברךחדש בקיבוץ והוא אמירת ברכת " במנהג תחלנו , הנסתהכת עם החזרה לבי
שבמרוצת  ,מרים רותם ,ודחיפתה של חברתנו היקרה הצעתההג יפה זה הינו פרי ונ .ורהספר הת

 . השנים הכניסה מספר מנהגים יפים ואף לביצוע מנהג זה זכתה
 

   .התורה בבית הכנסת ו בדיקת ספריינה , ושא נוסף ומאוד חשוב שעדיין נמצא בשלבי ביצוענ
 . דיקה שרובם נבדקו לפני כעשרים שנהבימים אילו שלחנו ספרים נוספים לב

, אז לאחרונה זיכו אותנו שרית וצביקה זיסוביץ בהכנסת ספר תורה נוסף בספרי תורה עסקינןואם כבר 
 .להיכל הקודש בבית הכנסת

 ., אכן פיקדון חשוב ונדרשושהעבירו אלינר יקברצוני להודות להם פעם נוספת על הפיקדון ה 
 

 .ת כולנו כקהילה אחתתוככי בית הכנסה כי את שנת תשפ"א נסיים בהדבר שכל כך קיווינו לו הי 
 המציאות שבה אנו חיים טפחה על פנינו פעם נוספת ולאחרונה נאלצנו להפריד מניינים פעם נוספת. 

י נחזור במהרה להתפלל כולנו יחד ד מקודמתה וכועמ פרידה זו והפרדה זו תהיה קצרתכולי תקווה כי  
 .כולנורכזי של בבית הכנסת המ

 

תפקידה ונמצאת בבית הכנסת מספר ימים בשבוע כדי לעסוק  ברצוני להודות לפרידה שממשיכה ב
 . ולסדר כך שנוכל כולנו להתפלל במקום נעים

 

 . ות עמוסות ולחוצות נו ואף בתקופ רכ צו מנהל הקהילה שזמין וקשוב ל   -, לצביקה וקסמן  תודה רבה מקרב לב 
ברים שעושים עבודת  נשים וג אחראייםו של זרימה ושטף צאה זעל תו, אך אנו רואים רק את התוצאה

 .קודש ועוסקים בצורכי הציבור באמונה ובאהבה
 

,  , איציק פרס, דיויד סנדלהם, אילן חרובי: אבי בוכהלטרתודה גדולה והערכה אדירה לחברים
נות על  , שבין היתר אמוהיקרות נירה ריטמן ונורה דיגורקרברות . ולחי ביאלהורוציותם גלעד 

 . לו יחד עם יותם את הקידוש שבוצע בהכנסת ספר התורההטעימים והובי  הקידושים
 , הרב מיכאל סיטבון שממשיך לתמוך ולתת כל העת מעצותיו ותבונותיו.תודה גדולה לרב הקיבוץ

 

היא זו שאזכרתי ת אילו ונתם של חברים וחברוזרתם הרבה ותבעי , ככרכז ועדה ברצוני להדגיש
 . הם והן האמונים על ההנעה והעשייהולהניע הלאה.  כרכז ועדה להמשיך שמאפשרת לי

 .  . שנת בריאות וחוסןשנה טובה ומתוקהלכולכם , ברצוני לאחל , ציבור יקר ונכבדלכם ולכן
 .הזוורכבת מה  ונצא בעז"ה מחוזקים מתוך התקופה שנה שבה נצמח

של קהילה בכל  חייה וקיומה של יום שבה האחדות תגבר על המחלוקת וכולנו נדע כי בסופו שה שנ
, הם יגיעו תמיד  תלויה ברגישות שלנו וההכרה שלנו כי שינויים גם אם יגיעו ואין ספק כי יגיעו, תחום

 .גג אחת תוך שיח ושותפות תחת קורתאך ורק מ
  . נהובריאות אית - בהכתיבה וחתימה טושנה טובה 

 
 מועדת תכנון / סנדי גולדמן

 

-אילנה מאירפלד יין,רכז בנ -שכטר מ.משק, אברהם-חזי ליפשיץמ.קהילה, -: צביקה וקסמן חברי הועדה
-אחראי תשתיות. נציגי ציבור-אחראי בטיחות, יוסי קנר-, דן גולדנברגיאחשמל-אדריכלית, אבי בוכלטר

 תחילת הקיץ(. ב פורמי לייטנר ודניאל מסאמי )הצטר
 תחומי עיסוק מרכזיים של הועדה כיום: 

בשלבי סיום כאשר הפיתוח של הנוי   1  שכונת תמרהדירה האחרונה בכפי שניתן להתרשם  .1
   .בשלבי פיתוח מתקדמים נמצאים גם הם בשכונה זו

       תיקים.והו חבריםהשל בתי  והרחבותשיפוצים  הועדה לקחה על עצמה לקדם ככל האפשר  .2
        .תיקיםותנופת בנייה בעיקר בבתי החברים הו הקרובהבשנה  ויים לראותצפו אנמכאן ש

  .תהליך זה נערך במקביל ובתאום עם ההתקדמויות וההתפתחויות בתהליך השיוך
             . הסתיים 2+3מגרשים בשכונות תמר  40פיתוח של התכנון בהובלתו של יוסי קנר,  .3

החברה הכלכלית   ל המועצה האזורית.רה הכלכלית שחבה עבודות הפיתוח תבוצענה באמצעות
אנו צפויים לראות בתקופה אשר השלים את סימון השטח. על כן   קבלן ביצוע התקשרה עם

 עולים לשטח להתחלת עבודת תשתיות.הקרובה את הכלים 
  על מנת שהיא תשקף " ושיפוציםנוהל בניה " במהלך השנה החולפת הועדה עסקה רבות בעדכון  .4

הצרכים והרצונות  את  במתכונתו הנוכחי מייצג הנוהלכיום.  בקיבוץ היהמציאות הבנית א נאמנה
קיבל את   כבר ייחודיות המרחב הקהילתי. נוהל זה את משמרן בתיהם ובמקביל יבבני החברים של

 עלה להצבעה באסיפה. אישור המזכירות ובקרוב י
 לשנה הקרובה:  תכניות

בתקווה שהתכנית תצא לפועל  יהקבלת היתר בנל יךהתכנית לבניית חדר טהרה חדש בתהל .1
 .במהלך השנה הקרובה

   .נוספיםחניה מקומות  רתהסדנוכח המספר הגובר של רכבים ברחבי הקיבוץ עולה הצורך ב .2
  .מזמנם וניסיונםורבים נוספים שתרמו כל חברי ועדת התכנון אני רוצה להודות ל -לסיכום 

 .שנת בריאות איתנה לכולנו
 



 שניידר  יוז / נויה
 

 מיוחדת "שנת שמיטה".  אנו עומדים בפני שנה לסופה ו הה הגיעשנ עוד
 

בשנת השמיטה עצמה אנו שומרים על  את השנה העברנו בהכנות ושתילות לפני שנת השמיטה. 
עבודה ה חהקיים. גוזמים מה שמפריע על השבילים או ליד הבתים או שמסכן את הציבור. מכאן שנפ

 ם שלא מהסיבות הנ"ל. גיזושים וכריתה או שתילת צמחים חדמ חוץהוא אותו הדבר 
 

בתחילת השנה נפרדנו מהטרקטור אקו ההיסטורי ששימש כמרסס במשך שנים רבות. לאקו היה 
רישוי צהוב שמחייב בדיקה וטסט והעניין פשוט לא השתלם. מה גם שמיכל הריסוס היה בלוי ברמה 

 ם משאבה חשמלית.  ע   חדש על עגלה נגררת עם מיכל ריסוס    ו נ מ צ החלטנו לשדרג את ע   כן ל   שאין לו תקנה. 
 ר האדום והקטן יורגש בחסרונו.  אין ספק שמראה הטרקטו 

  על העזרה והיעוץ למרות הקושי ואאחל לו בריאות איתנה. בהזדמנות זו אודה לאבי פרידליך 
לת יחתף ורחוריססנו בכל תקופת ה לאש קום שנוצר בין מכירת המרסס לקניית המרסס החדובשל הו

 לרגע זה.   אה לעין ואנו סוחבים את השאריות עדהדבר בהחלט נרהקיץ.  עונת
 תודה למאיר גודל שעושה מאמץ גדול לכסות על הפערים. 

 

 .   השנה זו הייתה השנה הראשונה המלאה של עבודה רציפה מול צביקה וקסמן כמנהל קהילה
ם  במטרה לקד א היו קודםר דברים שלספמ יסלהתנהלות בענף והכנ נהשוצביקה הכניס זווית ראיה 

 לחדש את ענף הנוי.  ו
 

ח אדם גדול וזמין. הדבר בא לידי ביטוי  והיה בו ככזה שתמיד  ,הנוי בשלוחות תוכנן עבור הקיבוץ הישן
 צביקה ביקש שאמפה מקומות בהם התחזוקהבשיחים גדולים ורחבים שדורשים תחזוקה משמעותית. 

 יותר מדי בנראות של הקיבוץ. כה בלי לפגועחזקה נמום בעלי אצמחיב תםלה ואתכנן להחליף אודוג
 

ם  וישייך אותם לחבר מסלדבר נוסף שתכננו לעשות זה לקחת פינות מוזנחות שצריכות טיפוח יום יומי ו
 שנבחר. נו וברצון עז לשפר ולטפח את האזורבתמיכת

 

 קטוסים ליד ביתה. הקת טיפלה בגינבמסגרת זו מלכה סימון 
 

 טוסים ליד המסגריה.  גן הקקטיפל בליטנר  ימר
 

 רדים של חדר אוכל.ו ה שכטר מטפל בבריכת הנוי וגינת הו'אברהמל
 

 רתמות והאכפתיות מעוררת ההשראה. יה להם מאד על ההאני מוד
 

   אחוז. 300  -השנה קיבלנו מכה כואבת בדמות עליית מחיר המים להשקיה ב  מים והשקיה:
   ת הענף כבדות. והוצא לכות עלהשוה יבות רבות ומורכבות הס

 

אנו מתמודדים עם מערכת צינורות ישנה מאד שמתחילה להתפורר ולקרוס כמו אבני דומינו.   ,בנוסף
הדבר מצריך אותנו לטפל בדחיפות בהחלפת קווים ראשיים, שלוחיות, ברזים ומגופים וכל זאת תוך 

העבודה הרבה על ימון ה לנתן סדומבהזדמנות זאת ל העמק. שכדאי עונת ההשקיה בקיץ הלוהט 
 וההשקעה בתחום זה.

 

 - גילוי נאות
ה והן מסיבות של רטתי למעלאני יודע שנראות הנוי הציבורי שלנו הוא לא מזהיר, הן בגלל הסיבות שפ

מעות ש. אין בכוונתי להלין על התקציב או לבקש יותר כי אני מבין את המח אדםוחוסר בתקציב ובכ
שאנו משקיעים מאמץ גם בחום העז על מנת  יכול לומר . אניקהילהיוצא מהש קלוהחשיבות של כל ש

עושים צביקה נועדו על מנת לצמצמם אותם ואנו    לצמצמם פערים אלו. חלק מהתהליכים שאנו עושים עם 
 מאמץ גדול על מנת לשפר זאת. 

 .  ויאישי בין החבר לענף הנהם לעשות זה לשפר את הקשר יעם זאת מה שאנחנו כן יכול
ותיק שפונה לצוות הנוי בכל בעיה או רצון ביעוץ נענה בסבר פנים יפות וזרועות   ר ועד מצעי כל אדם

פתוחות. המטרה שלי היא שכל אחד ירגיש שהנוי הוא הענף שלו וזמין לו. השנה ייעצנו במספר גינות,  
ת  מר שאכפלום שורה התחתונה אנו רוציבליד בתיהם שעברו שיפוץ ושיקמנו בשיתוף חברים דשאים 

 שקל שיוצא מכיסכם.  מכל  לנו
 הדשאים בקיבוץ לפני שנת השמיטה. בזמן כתיבת שורות אלו אנו לפני ביצוע של אוורור ודישון 

 להביא לשיפור מראה הדשא.  הה עדיין בקיבוץ וצפויתלא נעש ,עתייד ילמיטב  ,פעולה זו
 

ירות ופסולת לפח  ינד לזרוק קפילהה אז בבקשאה הקיבוץ רזכיר שלכולנו אכפת ממא ,בהזדמנות זו
האשפה ולא על הדשאים ובשיחים. כמו כן לא לנסוע על הדשאים עם אופניים ורכבים ולא לשחק 

רטבו מההשקיה ולא יעליהם כשהם רטובים. לפנות את הציוד והמשחקים בסוף היום על מנת שלא י
 יפריעו בכיסוח הדשא.

 

 יר ולצביקה על התמיכה והשיפור. נאי מזג האוות כלעל העבודה הקשה ב יום אני מודה ליוסילס
 

 יוסי רביץ וכל צוות הנוי. ,מזיו שניידר - שנת מנוחה לאדמה - בברכת שנה טובה
 
 



 רעיה אריאל מרכולית / 
 

 לא יאומן שכבר פעם שניה הנושא המדובר, שמכתיב את סדר היום הוא ...הקורונה.
 

 אז מה היה לנו מלבדה. 
 

שאר יהמחירים, מול הרצון להופק בהתמודדות עם עליית יד על הד עם מןהזאנו כל  :מחירים
 ים במיוחד מול רשתות השיווק הגדולות בסביבה.יאטרקטיב

 

"  ח האדם הקבוע "משלנווב הזמן עם כ ועל אף שהיקף המכירות גדל, אנחנו עדיין עובדים ר :ח אדםוכ
העובדים במשרה חלקית,  ב  ו קיבוציות. ר   ת ו חברי שלוחות. זה לא מובן מאליו בכל קנה מידה של מרכולי 

אנחנו עומדים    , שלפים ועוד / בסידור העבודה. בזכות נוער שלוחות   שמצריך הרכבת פאזל יומי   מה 
 במשימה יצירתית זו. 

שמגיע אלינו  ,השנה נציגת משרד הרווחה פנתה אלינו לצרף לעבודה את מרדכי, בעל צרכים מיוחדים 
רואים בשילובו בעבודה  אנו ר עובד אצלנו בשכר. הוא כב .ין הנציבמ"בית אחיה" שבע כמעט מידי יום
 איתנו ערך רב . 

 

הספק "מאפיית אהרון" סיים את שרות אספקת מוצריו עד לפתח החנות מידי   :המוציא לחם מן הארץ
יום. נאלצנו להחליפו עם מאפיית "בית הפיתה". אנו מודעים לכך שהציבור לא שבע רצון מהשינוי  

 פתרון הבעיה. ופועלים ל 
 

 הותקנה במרכולית מערכת התראה לתקלות במקררים /פריזרים.  לאחרונה   רכת התראה:מע
 שאר מחוסרת עבודה... יהחיוניות במערכת זו נקווה שת על אף

 

ניסינו רעיון של משלוחי פירות וירקות, הזמנה און ליין מהחברה   חלומות שהיו ולא התגשמו:
 כנית מצידם. לא צלח מבחינה ט שמספקת לנו את המוצרים. הנושא

 

קיבוץ להגדיל את שטח המרכולית. מחסן השתיה לא ממוקם  מוסדות ה מ   לבקש   : תיד חלומות לע 
 , לא תמיד יכולים להיות על המדפים בו זמנית מחוסר מקום. המוצרים שהציבור מבקש   במרכולית, מבחר 

 

בקש את למזמין את הקונים עם לוגו של המרכולית וכיתוב ה התחדשנו בחולצות תלבושת אחידה:
כענף שירות שמחנו לארח אתכם בשנה שהסתיימה, נשמח לעשות זאת גם בשנה   .שירותנו האדיב

 שנה טובה לכולם!  הבאה.
 

 חברא קדישא / אילן חרובי
 

אותו יצחק וישמעאל  ויקברווימת אברהם בשיבה טובה זקן ושבע וייאסף אל עמיו  "- דבר תורה קצר
ורה המשותפת של אברהם לומד רשי שעשה ישמעאל  קבלה" ממעשה זה של בניו אל מערת המכפ

 תשובה בחיי אביו אברהם
ל בתואר  עאמעשה זה של הקבורה המשותפת שיצחק וישמעאל קוברים את אברהם מזכה את ישמ

 .חוזר בתשובה ללמדך על החשיבות של נושא הקבורה
 

בעצמו כי הקב"ה ש שהרי ידוע ומפור דרכים של האדם ללמוד ממעשיו של הקב"ההקבורה היא אחת ה
   .בעבודתנו השליחות"התעסק בקבורתו של משה רבינו. הפעם ברצוני להדגיש את נושא " 

ל "חברא קדישא"   שהצטרףכל אחד מאיתנו של הראשון הוא ההיבט האישי  ,ש שני היבטים בעניין זהי
על   לקח  אלינו  הצטרפותו  לקייובעצם  עליו  אותה  אישית  ההיב  ם.עצמו שליחות  הוא  השני  ט  ההיבט 

כל אחד מאיתנו הוא שליח של הקהילה לצורך קיום מצוות הקבורה ובעצם הוא נציג של שהקהילתי  
ה בתוך  קדישא." הקהילה  כל    " חברא  קיומם של  על  ולשמור  להקפיד  אותנו  מחייבת  הסתכלות שכזו 

ה ההלוויה,  הטהרה,  בשעת  הקהילה  ש  ,קבורהמנהגי  הכללי  והנוף  המצבה  בהקמת  הקברות ל  .  ית 
 ילה לא באים לבטל או לסתור מנהגים אחרים שקיימים בקהילות אחרות.  מנהגי הקה

 המחויבות לשמירת מנהגים אלו נעשית מתוך הערכה וכבוד לקהילה שלנו.
 

 ו.השנה נפרדנו משני אנשים יקרים שנפטרו בשיבה טובה וחסרונם מורגש בנוף הקהילתי שלנ
 .  ז"לנר יצחק דישון ז"ל ,שושנה לייט

 . יהי זכרם ברוך ורקר ז"ל ביתם של בנימין ועדי ורקר יבדל"א.  וכן נפרדנו משחר
 

בית הקברות הוא בית מועד לכל חי אולם מטבע הדברים אנו לא נמצאים בו כל יום ועל כן אני מבקש 
ות לדווח לי כדי שנוכל לתת  ממי שמזדמן לבית הקברות ורואה שם משהו המצריך טיפול או התייחס

 ה ראוי והולם.  מענ
מי שעורך אזכרה ומעונין בכיסאות ישיבה לעדכן אותי בעניין זה ואני אוציא לו כסאות מהמחסן   ,בנוסף

 שנמצא בבית הקברות. 
 

לעמית אחרונות  תודה  ושותפי ימילות  מתוך    " קדישא  ב"חברא  יי  השנה  כל  לי  ומסייעים  שעוזרים 
 ם ראויים לתודה זו. ן ה בכל זמן ובכל שעה שצריך .ואכומסירות  תהתגייסו

 

 . ת שנה טובה ומבורכת לכול קהילת שלוחותבברכ
 



 גדעון כהן  / ורווחה בריאות 
 

 

פָה  "  והתפללנו  נוקשב ,ישראל כל עם ביחד שנה,  לפני השנה ראש תפילותב נוּ מְנַע מַגֵּ אָבִינוּ מַלְכֵּ
 " .מִנַחֲלָתֶךָ

 

  וגרמו  לואהותח בידוד איתם שהביאו ותרצתפה  בגלי השנה כל ורךלא תנואו לוותה הקורונה מחלת
  ופרידה מגע ללא ן מיקיריה רדונפ רבות חותומשפ  נפתחו קורונה מחלקות בארץ. רבים של למותם
 הפרידה. אבכ את העציםש דבר ,אישית
  ומקרה ותומשפח ילדים - רבים מבודדים  חולים, ו נידע אנו וגם ביתנו מעל פסחה לא הקורונה מחלת
   .דאח אובדן

  וקופת הבריאות משרד הוראות לפי ולפעול לבקרים חדשות אושיצ נחיותלה שמעילה למדנו כתערכמ
 ולים. הח

  הגיל חברי בקרב  הן מאוד גבוה בשלוחות המחוסנים ואחוז רבה ביעילות התנהל וניםהחיס מבצע
  רים.הצעי בקרב והן השלישי

 

 ון. החיס למרכזי ייםסיעודה ריםבהח את להביא ולנ ושעזר מד"א ואנשי המתנדבים לכל תודה
 

   .הבית באחזקתו בסיעוד אדם ח ובכ מחסור ויצר לחל"ת אנשים ויציאת העולמי הסגר
  לנסיבות. בהתאם מבקש  לכל הרמות בכל פרטניו איכותי מענה לתת שתדלנוה

 

  ביחד והחולים, ם המבודדי הקהילה לחברי ופרגנו  שתמכו הרבים המתנדבים לכל ומודה מוקיר אני
 הילתי. ק וסןח ינונב

  ות ילוי הפע   ומעבירי   הצוות   ע"י   מערך   הוכן   , דורות   בית   את   הפוקדים   , המבוגרים   ים החבר   ווחת לר   בדאגה 
 החברים.   בריאות   על   שמירה   תוך   מסודרות   הנחיות   ע"פ   והכל   בקפסולות   פעילות   להמשך 

 

 הפרטני ההמענ תא ןנת המרפאה וצוות ורהציב  ללכ והסברה מענה ונתן ויעיל פעיל היה קורונה י" חצ
   תודתי. כך ועל חותיהם משפ ולבני לחברים

 

  על ברכנו לות;הפעי  להמשך תובנות ממנה דלמולו הקורונה תפעילו את לסכם נוביש המרפאה בצוות
 לקחים. והפקנו שהיה הטוב

 

 ה.ילהקה מהנהלת נדרשנו אליה כלכלית  בהתייעלות כצוות קנועס קורונהה ענייני מלבד
 

 פה.יהאס החלטת ע"פ החבר יותלאחר עבר הבית רבזווא תיולנועהק נושא
 

  וחותמשל האמבולנס אחזקת חריותא רההועב מד"א ינהג וצוות קהילה מנהל של פעולה בשיתוף
 צפון.  מרחב למד"א

 

  לה.בקהי בריאות כקידום א' לכיתה הכנה יום לערוך זכינו התחלואה גלי שבין בהפוגה
  .והמחזה קשחמ רךד מזוןה אבות על ולמדו נונה הילדים

  היום את .יניםומז יםבריא כריכים להכין ולמדנו המזון אבות כל את הכוללת  בוקר ארוחת אכלנו כן כמו
 חולים.  קופת  עםמט בהצגה חתמנו

 

  פורייה צוות בעבודת פועל   אני איתם הרבים והחברים הצוותים  התפקידים,  בעלי לכל להודות רוצה אני
 לה.יהבק נהנכו תובריאו חיים  יכותא למען

 

תי מחלה כל המחלה אשר שמתי במצרים לא אשים עליך. והסירו"  הפסוק נוב ויתקיים  ייתן מי
 כ"ו. ט"ו שמות"...כי אני ה' רופאךבך, מקר

 

 וברכותיה.  בתשפ"  תחל
 
 
 
 
 
 

 / דן גולדנברג ועדת בטיחות
 

 .   ו ג תוקפיוד שפשנתי. החלפנו צאש, בצענו בדיקות וטיפול הכיבוי במהלך השנה טיפלנו בציוד 
 בדיקות תקופתיות.  כנ"ל לגבי קולטי אוויר.  עברוכגון מעליות, מלגזות ועגורנים גם ציוד הרמה 

 

אשונה ממשיך להעביר הדרכות, ריענון לעובדים ותיקים והדרכה ר ,בטיחותהממונה , מנחם ליפצר
 .לץ בכלגם עורך סקר סיכונים באופן שוטף בענפים, ובקיבו מנחם  לעובדים חדשים. 

 

 הם סיירו ברפת, מתכת ומדגה.   מפקחים של משרד העבודה."זכינו" לביקור השנה 
 טיפלנו בליקויים שנמצאו. 

 

 .ובטוחהשנה בריאה אנחנו מאחלים לכל בית שלוחות 
 

 



 
 

 ביאלה ריצו /מחלקת בטחון 
 

שגם   נותצות קטלמעט כמה פרים ופלילי  יםעים חריגים ביטחונילא היו כמעט אירו ,ברוך השם ,השנה
 כת המצלמות במעגל סגור שלנו...בעזרת מערטופלו  ןה

 

 תקלות בשער, : עיקר העיסוק שלנו במשך השנה הוא סביב תחזוקה שוטפת של מרכיבי הביטחוןך שכ
חזוקה השוטפת רות, טיפול במקלטים מול הצוות של המועצה שאחראי על התתיקון גד ,מצלמות
הצעיר שאיתו על לקיחת וכל הצוות  לברך את ערן ליסת ולהודו ה אני רוצה גםובהקשר לז  - שלהם

של בית הכנסת לטובת משחקיה ומקום לתפילת ילדים ובכלל  להשמשת המקלט  שובהחהפרויקט 
 יישר כוח גדול! שיפור המצב שלו מהקצה לקצה לטובת כל הציבור...

 

ם מהבחינה ג  ,םרנייועהיות מוכנים כיר שלמרות כל זה תמיד כדאי ללחזור ולהז רוצה אני גם
וגם התקרית של שני   האחרון בעזה,צע מה קרה עם חלק מערביי ישראל במב ראינו - חוניתהביט

  בעליות למעלה גלבוע אחרי ששוטטו לילה שלם ברחבי העמק!!! הירדנים שנתפסו 
 

 יוצא לזמןשכלה וינעל את הבית בלי  -ל רכושו הפרטי שכל אחד ייקח אחריות ע - ובעיקר בפן הפלילי
 (  0546746466) וח ליולדם וחפצי ערך במקומות שקל להגיע אליהלא ישאיר  ,יותר מכמה שעות של

( על כל דבר שנראה  0542029011-, דניאל כץ0546746036-חיים פרלשטיין) או לאחד מחברי הצוות
 חשוד בהקדם האפשרי. 

 

הזו  צבנת ורונה המעשנראה כבר את הסוף לכל הק .ים ורגועיםבתקווה להמשך ימים שקט
 . ותצורי וצוות בטחון שלוח -  ומתוקה נו שנה טובה ושתהיה לכול

 
 
 
 
 
 

 תורןבל יו/  צח"י
 

שנה נוספת חלפה ונדמה שדבר לא השתנה, בידודים, בדיקות, דיבורים על סגר בחגים וכל שאר 
 ומסרבים להיעלם.המושגים שנכנסו אל חיינו לפני כשנה וחצי 

 

האפשר השתדלנו לסייע ככל גר הראשון, י החגים. כמו בסד אחרר שנמשך עאת השנה התחלנו בסג
ה זקוק לעזרה בכל תחום שהוא. צוות המתנדבים הנהדר התגייס בשמחה לכל משימה  לכל מי שהי

 ובכל זמן שנדרש. 
 

ץ עם הנגיף,  על ההתנהלות בקיבו   לאחר היציאה מהסגר הוקם צוות קורונה בשלוחות שלקח את האחריות 
 גבל.  וע חירום לזמן מו בר לא מדובר על איר ן הקרוב, וכ השגרה שלנו בזמ   תיראה הבנה שכך  מתוך  

 

פשר את המשך ההתמודדות שלנו בקיבוץ עם י תודה גדולה לכל מי שהתנדב להיות חלק מהצוות וא 
 המציאות המשתנה והבלתי צפויה. 

 

בתחום   יך, הןכל מה שצרקופה דואגים למן וגידי כהן, שבכל התאנצל את הבמה להודות לחגית וקס
הנטל בשגרת הקורונה מונח עליהם  והמבודדים. עיקר ווחה לכל המאומתים הן בתחום הרהרפואי ו

 והם עושים אותו במסירות ובמקצועיות רבה. תודה גדולה בשמי ובשם כל החברים והתושבים. 
 

   צוותי הרפואה בשלוחות. בצח"י התמקדנו במחשבה והתחלת בנייה של
לה  ן לנו כיווני פעוונתרב שצבר בתחום, והניסיון ה ק איתנו את הידעיס שחללשאול וי תודה גדולה

 להמשך ההכשרות של המתנדבים בתחום.
 

הדרך על במהלך השנה הבאה התכנית היא להתמקד גם בצוותים נוספים, ולערוך חשיבה משותפת 
 קוד מיטבי בצח"י שלוחות.הנכונה והיעילה ביותר עבור תפ

 

רוע חס ורנו במקרה של אייים, שיהיה זמין עבציוד מציל חמשיך ולהצטייד בים להו מעוניינבד בבד, אנ
וחלילה בקיבוץ, מתוך הבנה שאנו נאלץ להסתדר בכוחות עצמנו ברגעים הראשונים עד להגעת סיוע  

 מגורמים חיצוניים. 
 

ים  כך מייחל נו כבר כלונוכל לחזור לחיי השגרה שא אסיים בתפילה שמגפת הקורונה תדעך השנה
 גולים בלבד... ותרלהתעסק בהכשרות צח"י יחזרו יהם, ושכל חברי אל

 

 נה טובה ובריאה לכל חברי ותושבי שלוחות! ש 
 

 

 



 
 אורן גל /+ 60ועדת 

 

 י נראה שהיא רק התחילה. שוב? ל כבר עברה שנה?
 

 , יצרנו מספר חיבורים באופן מכוון בתוך הקהילה שלנו במהלך השנה האחרונהבהתאם לתכנון, 
רק היריעה:   .ולא  קוצר  מפאת  חלקם  את  קיבוצי    נציין  עם  פעולה  בשיתוף  בזום  ייחודיות  הרצאות 

ושל אבשלום  ,  מרצים מהשורה הראשונה: הרצאה של עמית סגל בזוםהתנועה של   גלעד  של אברי 
 דורי לגיל הרך,-כולן בפורמט אישי וייחודי לחברי שלוחות. פרויקט דגלי שמחת תורה בחיבור רב  -קור  

בנות   משפחות  בו  "אושפיזין"  פרויקט    והכינ  +60פרויקט  בבידוד,  צעירות  למשפחות  ערב  ארוחות 
בגינה בנות  "ירוק  משפחות  של  בגינות  לשתילה  הגיעו  צעירות  משפחות  בו  "מרקים  60"  ערב   ,+

את המרקים,   ביחד  להכין  ולמדנו  בית  לכל  משותף  מרק  חלקנו  בו  חנוכה של  ונהנים"  נרות  הדלקת 
משחק קהילתי של "חבילה עוברת" וחידון שלוחות  צעירות אצל ותיקות )"קהילה מדליקה"(,    משפחות

רכב הגלידה שבסגר   נות, שיחה מרתקת של אביחי ליטמן בי' בטבת,היהעולמי שריגש וגרם לכולנו ל
הנוסף עבר בין כל הבתים שלכם, "גינה לי חביבה" בט"ו בשבט בשיתוף עם המועצה לשתילת צמחי 

ראינו את תכנון השכונה הבאה בשלוחות וביקרנו צלכם, טיול בתוך הקיבוץ בט"ו בשבט בו  אתבלים  
זמן שלא יונהנ נשמה אחרי הרבה  ושירי  אוכל  עם  א', סעודה שלישית בשבת  טעים בתמר  נו מאוכל 

בשיתוף עם    ,כחלק מאירועי חג המשק  ,נפגשנו פיזית, הרצאה מרתקת של אפרת בדיחי ליום ירושלים
נות עם קלאבקארים וארוחת בוקר מפנקת, , שלוחות נוטעת במטע, טיול בפארק המעייבותועדת תר

הרצאת זוגיות עם אושרה רובינסון, ערב חוויתי ומרגש על הגשש החיוור, ערבי גברים ונשים בשיתוף  
 .ועוד   ועודעם ועדת תרבות, 

 

ה למשרדי  יהשנה  והתחברנו  עוז,  בגיל  המועצה  עם  הפעולה  שיתוף  את  העוסקים  הממדקנו  שלה 
 . וחברים רבים נוספים  ם שכטר וגידי כהןבתחומים אלו, בעזרתם של רות

 

את קבוצת "פטיש מסמר" למתן   המשכנו את פעילותבכדי לתת מענים שונים בתחומים קצת אחרים,  
 מענה לצרכים שונים עבור החברים, מקבוצת מתנדבים מכל הגילאים.

 

בכדי   רבות  (, ושעומלים     שמכילים אותי )זה לא תמיד קלם,  אני רוצה להודות לחברי הוועדה היקרי

 : אתי רביץ, אליס כהן, אבישג גלעד ואילן חרובי. לממש את החלומות
 

 ברצוני להודות למרכזי הועדות השונים בקהילה על שיתוף הפעולה הנהדר.  
העש הפעולה  שיתוף  על  היוצאת  השנה  של  השירות  לבנות  להודות  ברצוני  ויבייחוד  את לבריה,  ך 

 ה. יהנכנסות בהצלחה ועשיה פורי
 

חשבנו שהיא כבר .  במציאות הקורונה, אך יכול נוכל לה  הבאה נמשיך להיות יצירתיים   נראה שבשנה
 לא איתנו והצלנו להיפרד ממנה לשלום אך נראה שהיא החליטה לחזור לביקור.  

 

 על מנת לממש זאת.  צריךל שאני מזמין את החברים לפנות אלינו בכל רצון, יוזמה, חשיבה. נעשה כ
 במגוון מענים פעילויות וסיוע בכל דרך אפשרית.אנו כאן בשבילכם, 

 

 תחל שנה וברכותיה  -נאחל שנה טובה ובריאה לכל בית שלוחות 
 

 
 
 

 אורן גל /בנק הזמן 
 

 ואוו איזו שנה הייתה לנו. 
 

ת צבעוניות גדולות  תיותחרות "מלכת הסוכות", עבור לתמונות משפח מאיפה נתחיל? השנה התחילה  
 ויפות לסוכה שבעז"ה נראה גם השנה בסוכות שלכם ועוד ועוד ועוד.  

 

הנפלאה   הקהילה  ובהתגייסות  שבו  הפעילויות  ובגיוון  בעוצמתו  דופן  יוצא  שהיה  רט,  תסמונת  שבוע 
ורבים הם מאוד. צורשלנו.   יצירות,  לא נפרט את כל הדברים מאחר  ות שונות וסגנונות של סדנאות, 

 נות, הדרכות, תפילות, הופעות, תוכניות אירוח, ועוד ועוד. נגי
 

 -כל זאת חשוב, נותן כוחות ומרגש, אך כאשר מגיע טלפון עם בקשה לסיוע בנושא מסוים 
 והמשפט שנאמר הוא "במסגרת בנק הזמן, רציתי לשאול אם אפשר...." אני יודע שזה עובד. 

 ש. רהמענה הנדאת ך ה' אנחנו עושים מה שניתן בכדי לתת וברו
 

 רוצים משהו חדש? ישן? חסר לכם משהו? יש לכם משהו לתת? מוזמנים לעדכן.
 

 אתמול היה טוב, ויהיה גם מחר.
 

 שנה טובה ובריאה לכל בית שלוחות 



 " / בת שבע לרנרנט-קהילה"מאתר 
 

 זו: ות עילפלהלן חלק מהתכונות של .  מקור למידע בכל ענייני הקהילה  ממשיך להיות " נט -קהילה" 
בו נמצאים כל  -נוהלי שלוחות   -ם ביניה. לקבציםחדשות יות נוספו תיקבשנה האחרונה  -קבצים 

התחלנו להכניס את   ,בנוסף. רשם הנהלים, ייגרבזכות עמנואל צ  הנהלים )תקנונים לשעבר(
 פתוח לקריאה ע"י כל החברים.  -האסיפות גם של מזכירות( וההנהלה )הועד לים של והפרוטוק

, דפי ד"ש (" ארכיון" יית תיק-תת)חלקם ב ועד היוםנת תשע"ד נמצאים גם כל דפי המידע משים קבצב
שם חומר לאסיפות, חומר   בנוסף אפשר למצואשל קיבוץ הדתי.  עמוד"ש המלאומראש המועצה, 

יש גם לינקים לסרטונים רבים   .מועדת ביקורת )תודה לצביקה ז.( ומידע על המשפחות הנקלטות ועוד
 בני עקיבא ועוד.  -+ 60ועדת  -דת תרבות חומר מוע מהשנתיים האחרונות בתיקיה של וחדבמי

הם חלקם השמורות במערכת. תרבות או תוכניות  נושאים 70 ות בתמונ 3,000קרוב ל  יש - תמונות
הקהילה )חברים  יכל משתמשלאני מזכירה ש, וחלקם מתוכניות עכשוויות. מבט היסטורי של שלוחות

 ונות.במיוחד בתחום של התמזה מתבקש יכולת להוסיף חומר למערכת.   יש ותושבים(
 תפקידים, עם מספרי טלפון וכתובת  ההתושבים ובעלי  ,כל החבריםשל  הרשימ יש -משתמשים 

כל  שאני מזמינה  דרך המערכת.למשתמש נוסף אפשר לשלוח מייל (. מייל )אם מעודכן ע"י החבר-אי
רים  צעיהאת הצעירים ו להכירים תיקוולעזור לד שם המשתמש כדי לי תמונה יוסיף/תוסיףואחת ד אח

 , אותה   תיקים. למי שמתקשה, אפשר להעביר אלי בוואטסאפ או במייל את תמונתו/ה ואני אוסיף ו את הו 
נגישים ו האל הפרטים   שנה לשלוחות או פרסומים נוספים.   70או לתת לי אישור להכניס תמונה מצילומי  

 לחברי הקהילה. רק
אזורית, גיל עוז  האירועים של המועצה מה חלקולל גם  כהבאים,  לוח שנה עם כל האירועים -עים ירוא
 זור. קיבוצים באבגם ו

. יש קהילות וקיבוצים שהמודעות  " נט -בקהילה" הודעות רבות בנושאים רבים מתפרסמים  -מודעות 
 שאים ופורומים.   נו וההודעות מחולקות לפי -הוא השימוש העיקרי של תוכנה זו  " נט-בקהילה" 
 

הנהלת הקהילה ודעות. הלקריאה ולקבלת  החו"מקומי" שמאד נ תיליקציאפאת גם  ישלוחות בש
את הפעילות לתוכנה אחת בלבד, לזו שתענה הכי טוב לצרכי   אמורה לדון בקרוב על אפשרות לצמצם

  המשיק " נט -הילהק"  יש לציין שבקרוב אמור להתקיים לפני כמה שבועות(.   הציבור. )נדחה דיון שהיה
למשתמשים,  תיותר חווייתילהיות  השאמורחודש גם לממשק במחשב, ועיצוב מ  אפליקציה חדשה

     של הציבור שלנו.לצרכים  מההיה יותר מתאיתשויתכן . הופשוט הקל
הפעילו את החשבון, אבל לצערי, חלק גדול עוד לא משתמשים בו.    95%כל החברים רשומים באתר, ו 

  אפליקציה בסמארטפון ומבטיחה בו  במחשב ו/א כולם להתחבר ולבדוק את האתר   את  אני מזמינה 
לכל מי שצריך עזרה, מוזמן לפנות    . שלהם   ת את התקשורת הקיבוצי  ו שיעשיר גלו דברים נוספים שת 

  או להשאיר לי פתק בתא   6489674054טסאפ  או בווא   batsheva.lerner@gmail.comאלי, במייל  
 מאחלת לכולם שנה טובה עם תקשורת טובה.  .ה שאחזור בזמן סביר "אחרי החגים" אר, ומקוודו

 
 

 / רותי פרס  מן הארכיון
 

   ,מאז ימי קדם ועד היום כמו גם למקום משכנו. ,' מתייחס לחומר הראוי לשמירהארכיוןהמושג '
 ון קהילתי.ישי וזיכר בה לתיעוד ולזיכרון: זיכרון את רהצורך בשימור היה ועודנו בעל חשיבו

 

פֶר הַמִקְנָה, אֶת -וָאֶקַח, אֶת אי "לשימור באמרו:  התייחס הנביא ירמיהו -הֶחָתוּם הַמִצְוָה וְהַחֻקִים, וְאֶת -סֵּ
ן אֶת יב.  הַגָלוּי  פֶר הַמִקְנָה, אֶל -וָאֶתֵּ רִיָה בֶן-ךְ בֶןבָרוּ-הַסֵּ יָה,-נֵּ דִי, וּלְ לְ   מַחְסֵּ ל דֹּ י חֲנַמְאֵּ ינֵּ י הָ עֵּ ינֵּ תְבִים  עֵּ דִים הַכֹּ עֵּ

פֶר הַ  י, כָל --מִקְנָהבְסֵּ ינֵּ שְבִים, בַחֲצַר הַמַטָרָה-לְעֵּ ר-וָאֲצַוֶּה, אֶת יג.  הַיְהוּדִים, הַיֹּ אמֹּ יהֶם, לֵּ ינֵּ ה  יד .  בָרוּךְ, לְעֵּ - כֹּ
ל, לָקוֹחַ אָמַר יְהוָה צְבָ  י יִשְרָאֵּ ת סֵּ -ת אֶ   אוֹת אֱלֹהֵּ לֶה אֵּ ת הֶחָתוּם וְאֵּ פֶר הַמִ הַסְפָרִים הָאֵּ פֶר  קְנָה הַזֶה וְאֵּ ת סֵּ

   לְמַעַן יַעַמְדוּ, יָמִים רַבִים" )פרק ל"ב(. -חָרֶש-הַגָלוּי הַזֶה, וּנְתַתָם, בִכְלִי 
 

  כללהו פרטהחיי של המורכב מארג המעיד על לשימור ו הראוי גם בארכיון לא גדול כשלנו מצוי חומר 
 . מהווה מקור לגאווההמשתנים ו חות חיינו בשלוחות. הוא משקף את אור

שאי המאגר רבים ומגוונים ורוב החומר נגיש וממתין לכל המתעניין. במהלך השנה פונים לא מעטים,  נו
 מחקר.   מבית ומחוץ, הן בבקשה לאיתור מידע אישי, קיבוצי והן למטרות 

הסריקה במלאכת   בנות החטיבה, בכוונתי להתחיל של סיום שלב התיוק, בעזרתן היעילה עם
 נט'. -הולהנגיש חומרים דרך 'קהיל 

נדחו מפגשים וסיורים מאורגנים בארכיונים שונים, כולל ארכיון הכנסת לצערי, בשל מגבלות הקורונה, 
 והספריה הלאומית... תמיד טוב ללמוד ולהשוות... 

ם,  דרך מסמכים. התכנית להפגיש בין הדורות יקי נמנעתי ממפגשי ילדים/צעירים עם הוותכן, -כמו
     מתינה...ומ מוכנה , תעודות ותמונות ערוכה

רגע לפני שאתם משליכים ניירת/תמונות/יומנים ועוד, אשמח אם תיצרו איתי קשר וביחד נחליט,  ושוב, 
 האם הארכיון הוא התחנה המתאימה להם.  

  .עשייה ויצירהת, חלת לכל בית שלוחות שנה טובה, שנת בריאואני מא
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 ול שא ננהר / נוש שאבי אמ
 

 לוחות היקרה,קהילת ש
 

 תפקידי כמנהלת מש"א. מסגרתבים של פעילות בקיבוץ אני סוגרת שנתי בימים אלו
 

ישיתה  יפ"א הישנת תש באופן  כמובן השפיעה  לכולנו, הקורונה  כר  מאתגרת   ח האדם שלנו וגם על 
השוני ל   םבענפים  רבה  ונדרשנו  ויצירתיותמישגשל  מידה  תקינה  פעילהמשך    לצורך   ות  כלל  ות  של 

   הענפים.
 ה ברמה טובה ומועילה. קת שגריוצאת דופן בתקופה זו והחז לים על התגייסותתודה לעובדים ולמנה

 

קי זאת  שוניםלצד  רוחב  נושאי  מלא    -  דמנו  באופן  שינוי  תהליאת  השלמנו  של ארגוני  המבנה  הך 
נפרשלוחות מג'ודי ,  מאור  ,יםנהפמזכירת    ,דנו  העסקי  ,וישראל  למעלה  ה  שליוו  ,היו"ר  שלוחות  את 
במרץ    מעשור עובדים  כבר  שיואנו  החד  גרוסמן,  עם  ואסטרטל  ,שהיו"ר  ליבה  נושאי  של  קידום  גיה 
 . קהילתי-החברתי והן בתחום הן בתחום העסקי הקיבוץ

עבהטמענו   תוכניות  כתיבת  ואנו  תהליך  העסקי  במגזר  ביילס  ומעקב  ליווי בנמצאים  ודה  שום  יוע 
 שונים. כניות בענפים הותה
  תים, גיבוש והעשרהלמידת עמילצורך . הפורום נפגש אחת לחודש פורום מנהלים למגזר העסקינו ריצ

 . המנהלים רתוהעשרווחת ועל בצורה אפקטיבית ומסודרת לועד כה פ
 

פ מקומית  תוחיתוכנית  קהילה    ותחבשלו  מנהיגות  מחלקת  מטעם  אלינו  המושהגיעה   עצהשל 
חלק בקורס ואנו מקווים  לקחו  בות ואחריות ומחוי  ינופגהשלוחות שבוגרי    12צלחה עם  הסתיימה בה

  ם משתתפי התוכנית.ה בהמשך הדרך עיתפות והעשיוצור את פירות השלק
 

  מקצעותהתל  רצוןק מהכחלר  השנה התחלפו כמה מנהלי ענפים, בין היתהלך  במ  -  נהליםתחלופת מ
 . הול פנימייםת ניגייס כוחוו עושים כל מאמץ לכאשר אנרה. צעי הולית פיתוח עתודה ניו
 

חזרה לניהול   חגית פרלשטייןוך לגיל הרך,  יהול מערכת החינשגיא סרוסי החליפה את יעל יופיטר בנ
כן חזר  החיצוני שתפעל את הענף בשנים האחרונות, חנן מלאהקבלן  סמי  ענף הבגד במקום   גם  כי 

חלפה וחפיפה עם  ו בשלבי הרדכי ממש בימים אלשרי מהרפת,  הל  עם כמנאלינו לרפת שלוחות, הפ
בתפ החינוך  חננאל  ניהול  פורמלקיד  חורב,  יהבלתי  מס'  שייקה  של  חפיפה  רענן    סיים  עם  חודשים 

נכנס בימים אלו    אלחי ולך  -  ואחרוןעם ליווי מקצועי של רענן.    דים בקיבוץאת לול ההוומתחיל לנהל  
 האחרונה.   תקופה ת ב ן שעשה זא של ברוך קר   ל שלוחות במקומוש   ם רי ך הטרקטו יהול מוס לאתגר של נ 

 

ונברך  נודה    ,ף וענףם שלל אתגרי כל ענתמודדות עבהנהלים החדשים  נאחל הצלחה גדולה לכל המ
 דרכם. בהמשך בדרך צלחה את היוצאים

 

ל כדי  הזו  הבמה  את  לנצל  רוצה  הנפלאני  השותפים  לכל  הז   איםהודות  הניהול  -  ולעשיה   ל,שדרת 
וצוולחשבת  למזכירות,  מש"א,    עדתלו הנה"ח,  השכר  הטכנית,  ת  ורכזלמזכירה  הענפים  י  למנהלי 

 . לקדם דברה ניתן יכם לא היבלעד - הועדות
 

דרה החזק והחוסן הנדרש שבעצמנו את עמוד המצא  מצמיחה, שנו שנה משמעותית ומאחלת לכולנ
 .נת לנוחוסר הוודאות שהמציאות מזמתמודד עם לה

 

לָחָה ב  לַח ב  ש  י שהקב"ה הַצ  ה יָדֵׂ כָל מַע  רָכָה ו  חֶסֶדי  ו   ינוּשֵׂ ן וּל  חֵׂ נֵׂנוּ ל  ים ב   תּ  מ  רַח  יוּל  עֵׂ ינֶיךָ וּב  י כָל עֵׂ ינוּנֵׂ  . רֹאֵׂ
 

חוסן אישי,    , צמיחהד,  ות, צחוק, חסמלאת בריאשתהיה לנו שנה    -  מרות הכלל  שנה מתוקה מדבש,
 . ס המלאהכוי הלראות את חצמיד תשנדע הילתי, משפחתי וק

 . קיבוץ שלוחות ת מש"אמנהל -אולרננה ש  שלכם,    
 

 
 סמן וק צביקה  מנהל הקהילה /

 

 רועים אבל בטח אומרים את זה כל השנים.  יתה שנה מבורכת באיהשנה היוצאת הי
 

לסכם ואת נקודת המבט צריך לשנות אני את סיכומי השנה הייתי רגיל לעשות על הרפת אבל עכשיו 
 .קהילה נהלשנה בתור מ

 

סתלקה לה ועזבה אותנו לדפי  שכבר חשבנו שה ,גברת קורונה ,מכולם גרתנתחיל כמובן עם המאת
נתפלל כולנו לקב"ה שבסיכום  .ההיסטוריה והנה חזרה לה בגדול למרות החיסונים והידע הרב שנצבר

 אלא בתור זיכרון רחוק.  לדבר עליההשנה הבאה לא נצטרך 
   .ברורר ומוכא היה מהלך שלרובינו ל - הארגוניוי שינאת ההחלטנו ויישמנו השנה 

 

ת יו"ר הקיבוץ )גם על העסק וגם על הקהילה( ובמקביל נפרדנו מג'ודי שאת להיוגרוסמן שי  רתמנו את
 קדנציית מזכירת פנים סיימה.

שטובת שלוחות  ,זו ההזדמנות שלי להגיד תודה ענקית לג'ודי שיצא לי לעבוד צמוד אליה כמעט שנה
שלא  ,התפעלבאומץ מנהיגותי שגרם לי להחלטות בל הקשיב ולקה עם יכולת ליהייתה לנגד עינ מידת

 . ברחה משום התמודדות וידעה להתייעץ וכמובן תמיד לתת מילות עידוד
 



סכם עוד נושא גדול וחשוב שהיא הובילה ביחד עם יוסי קנר  אמשיך בכיוון ואאני  ,אם את ג'ודי הזכרנו
משפחות   13ות מלאה של  בלתם לחברני כרכזי צמ"ד וזה כמובן את קוד בעזרתם של עמנואל

 של המגרשים.  הפיתוחתם בשלוחות ובימים אלו מתחילים את ת את בילבנו שבחרומקסימות 
וגם לשמוע את   היה שצריךכידעתם להתגמש  ,הדרך לא הייתה פשוטה אבל הלכתם בה בנחישות

 התוצאה.לכם תודה גדולה על הדרך ועל  יבתקהילת שלוחות חי .רחשי הציבור מכל הצדדים 
 

יינו רחוקים ממנו פיזית אבל עם כל עם רה השלכאו ," שומר החומות" עברנו השנה גם את מבצע 
בהובלה של אנשים  ,ישראל כאבנו וסבלנו יחד עם תושבי הדרום ובנוסף התנדבה קהילת שלוחות

 של משפחות שחוו פוגרומים במקום מגוריהם.  ח באירו ,טובים
 

 - רך להחלפת מנהלים במקומות מפתח בקהילהנו עם הצומהלך החודשים האחרונים התמודדב
דה החשובה שעשתה בימי ועזבה אותנו וזה המקום להגיד לה תודה על העב ,גיל הרךת מנהל ,יעל
 הורים כאחד.  הצוות והבידודים ולחצים מצד  ,פתיחות ,לא פשוטים של סגריםהקורונה ה

למידת    , ניית צוותים והטמעת נהלים ב   , דהימות ת מערכת גיל הרך עם אנרגיות מ ל א קלטנו את שגיא לנה 
והנה אנו  . העבודה לא נגמרת  ם משרד החינוך וכל מה שביניה   , מה זה תמ"ת ו התקציב ובכלל מה זה קיבוץ  

אומר שצריך צוותים לכל בית  זה  במקום חמישה בתים אנחנו עומדים על שמונה ש   . פותחים מערכת נהדרת 
תודה לך שגיא על  לבקרים.    ות שנים תקנות ובקשות חדש ממשלה שמ   י משרדי נ לעבוד מול ש   , גם ציוד בן  וכמו 

 . וכמובן גם להורים שעזרו לאורך כל הדרך   הפירגון והעזרה   , הנהלת גיל הרך על התמיכה   כל ל עבודה נהדרת ו 
 

חרונות הא שנים 6שהיה במשך  ,אנו נפרדים בימים אלו מחננאל ליבמערכת החינוך הבלתי פורמ
למד לעבוד עם כל הגורמים   ,הילדים והם החזירו לו אהבה ה. אהב אתלחלק בלתי נפרד מהקהיל

 . סועריםהקורונה השהמערכת תעבוד בצורה מיטבית גם בימי כדי ל בקיבוץ ועשה הכ
 תודה לחננאל על כל ההשקעה ובהצלחה בדרך החדשה. 

י  ן שגם בטוה לבנות את הצוותים מאפס מכיוריכשרי צ .ק שלוחותבימים אלו אנו קולטים את שרי לחי
קליטת  ,למידה סה במרץ לעבודה גם שלנכשרי נ שנים של עבודה מאומצת. 9היקרה עוזבת לאחר 
אנו מאחלים לשרי הרבה הצלחה וביחד עם ועדת   .בניית נהלים ושיטות עבודה ,בנות שרות חדשות

 כת תצא לדרך בצורה טובה.מערבטוחים שה .לשרי עזרה ותמיכה נותנתמדהימה שהחינוך 
 

ד  עובדני  .בניצוחו של דני והועדה ,כמוה שלוחות לא ידעה ,ו בעיצומה של קליטה גדולהם אלו אנבימי
 .צליחת שהקליטה כדי  לילות כימים

תה אפשרית לולא ענפי השרות שנתנו יהירכת הגיל הרך לא עגידול במהגם הקליטה המסיבית וגם  
יש לנו מערכות פנימיות  יף לנו שכי  .חשמליה ונוי ,אחזקהו טלציהינסא  .עזרה ותמיכה לכל בקשה
 שנותנות שרות מכל הלב.

 

  ,שנים 3ו משירותה המסור במשך נישנהנ " כבסת חצורמ" ם נו עלפני כחודשיים סיימנו את התקשרות
עברנו לניהול פנימי של הענף ע"י חגית פרלשטיין  צבה את המערכת בצורה מקצועית וטובה.  ישי
 ויעיל. נכון לומדים ביחד איך לנהל את המערכת  חנוואנ

 

כדי לתת ש באותם מבנים שהיו של הנופ " חאן שלוחות" נו את פתיחת עם סגירת הנופש לקחנו על עצמ
אפשרות לחברים לארח מצד אחד ומן הצד השני גם לצמצם עד לאפס את ההוצאות הקבועות שיש 

 .לנו על מבנים אלו בניהולה וטיפולה של דניאלה
 

היה לנו    , הקבה"ד וכמובן המועצה. אם על המועצה מדברים   : הם יכה  ים תמ גופים נוספים שמלווים אותנו ונותנ 
 , אנחנו חיים   מי שהצטרף למד על המרחב שבו   . מהמועצה במתנה   השנה קורס מנהיגות צעירה שקיבלנו 

חלקם גם  שונים  פרויקטים  ב ו  חלק מהאנשים שהיו בקורס כבר השתלב   . התקציב ועוד   , הועדות ,  איך מתנהל הקיבוץ 
 מאמין שביחד נוכל ליצור עוד דברים ולאט לאט לפתח אצלינו מנהיגים צעירים.   . תיבים חדשים תוח נ התחילו לפ 

 

 . אבל הגיע הזמן לכתוב תודות ולאחל איחולים שאותם שכחתי למנות ואזכר בעתיד    נושאים בטח היו עוד  
 

מספיקים  ולא    העבודה לא נגמרת   . העוסקים במלאכה   וכל רכזי הועדות    , תודה רבה לכל המנהלים בקהילה 
   . להגיע להכל אבל החשוב ביותר לא להפסיק לעשות 

 

 - "לא עליך המלאכה לגמור ולא אתה בן חורין להבטל ממנה"
  ,הקשבה ,על רעיונות שותפים לעשיה במזכירות ובהנהלהל

  .ך היא מתפתחתאי כייף לראות .לקהילת שלוחות ההולכת וצומחת וכמובן יעוץ ותמיכה
 , לדעתי בשלוחות זה המקום הנכון להשתכן ,ם לדשא של השכןפוזליהרבה פעמים אנחנו 

   .נפלאים אני לא מתפלאם בגלל אנשי ,שמסתכלים על הכוס רואים שהרבה יותר מחצי מלאכפה 
 , ילההבחברה ובק בצד הפיננסי וכמובן ,מאחל לבית שלוחות הרבה שנים של צמיחה

  .לא סיסמה ולא חלום וז דותנוכוחנו באח , ירתם ויתרום ,לה יתנדבקהישכל אחד ב
  .ניתן עבודה ,כמובן ,םאושנדע שהכל מאיתו  שהקב"ה ימשיך לתת לנו שפע וברכה

   .זה מאוד לא נעים ,לא תמיד לירות מהמותן ,וסבלנייםווים  שלשנה שנהיה טיפה יותר 
 .למחוזות הרבה יותר טובים דם  וביחד נתק יש לנו מערכות מצוינות בכל התחומים

 .בה בריאות הרוה שנה טוב
 
 



 יוסי יעישיופ"י / 
 

 ציבות. לצד שנים של ביקושחרונות הוא חוסר היאהמאפיין העיקרי של ענף הגזר בשנים ה
 עים כמובן הן על מחירי התמורה  גזר שמשפיפי  ד בהם יש עונו חווים גם שנים ים, אנחים טובמחירב

 והן על הרווחיות. 
 

הצפות וברד בתדירות   ,יטפונותחום קיצוני, ש : נייםקיצווויר העולם נמצא בשינויי מזג א ,כל זה לצד
 ועל הזמינות. על היבולים, שמשפיעים דרמטית  וובעוצמות שלא הכרנ

 

 : השווקים ל מצב בט עמ
 

 טון.  85,000-90,000בהיקף שנתי של  אחרונותב לאורך השנים היצי :שוק מקומי
 

 ה. טון השנ 75,000ה של לרמ בשנה טון  180,000נה ירידה חדה מרמה של יש :שווקי היצוא
 

 טון השנה. 35,000 טון שנתי לרמה של  140,000הירידה דרמטית. מרמה של  :הרוסי בשוק
 

ים שונים באירופה ללקוחות  עד גי. אנחנו משווקים ליי היצוא יעד אסטרטו בשווק ראינ ,שניםלאורך ה
וזה בא  ,לקוח-ספקליחסי מעבר שנה. יש כבר קשרים קרובים שהם  20ל  שחלקם עובדים איתנו מעל 

 . משלוחותהגזר יצא  מיצוא  30%  2021. בשנת נות משברקר בשביטוי בעילידי 
 

וכאשר הביצוע בפועל  , תר הכוללוכנית הייצעל תנה וראשו בראש המשפיע  ירידה בהיקף היצוא
 ות גם על השוק המקומי. ולביש כמובן השפעות צ ,לעומת הביקושמסתכם בעודף 

 על מחירי התמורה. ת, שמשפיעכושר ייצור של התחנווי בעודף י ביטזה בא ליד
 

 .ובעולםארץ שפיעה על התנהגות הצרכנים בשל מגפה עולמית שמ הכעת, אנחנו בעיצומ
 

  ותישיווק קיבלנו ביטולים של הזמנות שיועדו לשירנה מידה. בחודשי הבכל קתה חריגה  יהי 2020שנת 
שווקים נחותים  ם בחיפוש  . ניסינו למזער נזקיהמוסדיים ווקיםהקייטרינג, בתי מלון, מסעדות ולש

 במחירים נמוכים. 
 

.  "עמד מלכת" הספנות עולם  ביל,טובים באירופה ובארה"ב. במקהתחילה עם ביקושים  השנה,
 ור במכולות ריקות ושיבושים בלוחות הזמנים. תנות בנמלים, מחסים והמעיכוב

 

 . לה ועוד..אריזה, משטחים, הוב חומרי לם.רי הגסף, חלו התייקרויות של תשומות חומבנו
 

 .סבירה ותבאיכו גבוהים בוליםיב התבטאובשדות, התוצאות המקצועיות 
 

ר התחנות לתכנון רש שת"פ עם ית, ולכן נדר הוא חוסר יציבותענף הגזין של מאפיכפי שכבר נכתב ה
 שוק מקומי ויצוא.   :ללתהכוהתאם לרמת השיווק בהמזרעים 

. בימים אלו מוצעת רפורמה להורדת  לו מפריעהיעת, לעיתים היא אפישאינה מסיא רק הממשלה, ל 
 חקלאות המקומית. בנוש וא שתפגע באורח אבי חסמי

 

ב מהר לביקוש, יתרון לגודל  כמו היכולת להגי ,תחרותהשמשפרות את כושר חוזקות ש לנו י ם:לסיו
 ך זמן בשווקי חו"ל.  אורל נאמניםולקוחות 

 טיח המשך קיום ענף יציב ולאורך זמן. ת ע"מ להב ל העת לחשיבה יצירתי נדרשים כ   אנחנו יחד עם זאת,  
 מבורכת ומוצלחת. שנה 

 
 
 

 / רענן וייס  מענף ההודים
 

 ,לכל בית שלוחות
 

 שנות עבודה בענף.   30את מרים רותם שסיימה  מברךקודם כל אני 
 

 . רומתה להצלחת הענףאני כבר מרגיש את גודל ת ,בבית אימוןה שמחליף אות אני זה
 

שמחליף אותי כרכז ואת שלמה שרגא ובבר אביטן שמלווים   ,ה אורומנו , את שי חורב מברךאני גם 
 .אותי הרבה זמן

 

 שפל שלא ידענו הרבה שנים. בה תישנה הקודמת שהיהמ הלי שהשנה תהיה יותר טובנראה 
 

לחמישה   הארבעה עלינו מהשנ מחיר התערובת עדיין בעליה מתמדת. אבל השתפרו " ר סחתנאי ה" 
קובל בשנים הקודמים. אני לא רואה השקעות גדולות שנה הקרובה נחזור לשישה שזה המבמדגרים ו

 להרחבת הענף בזמן הקרוב.
 

על נקבה אחת אפשר לכפר על חטאי  ) הודים לכפרותקבל למי שמעונין לכמו בכל שנה נארגן רשימה 
 (. יםעופות קטנ 4-5

 

  .שנה טובה ומבורכת
 
 



 ושחל רמון וייס לשאו / + מיםגד"ש 
 

 ה תחל שנה וברכותיה"יללות"תכלה שנה וק
 השנה החולפת הייתה שנה מאתגרת בחקלאות עקב עליית מחירי המים, ושינויי האקלים.

 ת נעשו שינויים במערכת ההשקיה.בשנה החולפ
והגד"ש  , מלוחים ד"ש והתמרים עבר לטובת המדגה ולמיםר הגמאגר גלבוע שהיה אוגר מים עבו

 שאיבה. המכון עמירם ונתן שליד ם ישירות מהשוקק, שנאגרים בברכות מקבל מי
 איכות המים עלתה ויעילות המערכת השתפרה וחוסכת כסף רב.

 

 גידולים שגידלנו השנה: 
 ה.ייטה, אפונה, שעועית, עגבניות, תירס לשוק, תירס לתעשיח

 הזנים שלי, מ דונם מנגו   230נה נטענו השתה מוצלחת יחסית לגד"ש ולקראת סוף היי השנה
 וקנט.  עומר
 השנה שתילה של בננות.  הס האזורי בשטחים של שלוחות החלבפרד

 

כיוונים חדשים על מנת לשרוד בעקבות שינויים של תעריפי המים ושל סחר בארץ, הגד"ש מחפש 
עלות בכל שלבי הגידול. ייתמסורתיים שהיו בעבר. זה מחייב הים הונאלץ לרדת מהגידול ולהיות רווחי

 ב על מנת שנגיע לקטוף את הפירות. קהרבה ליווי ומעכמו כן הגידולים החדשים מצריכים 
 

 שנת שמיטה 
בזמן. הזריעות יעשו על פי היתר הרבנות   אנו נערכים לקראת שנת השמיטה ולכן סיימנו את הנטיעות

 בשנת השמיטה.ל ופועלים על פי הנחייתו אהרב מיכ ף עםואנו עומדים בקשר רצי
 

אותנו ועוזר לנו בתקופה הלא פשוטה הזאת ושנזכה בהזדמנות זו אגיד תודה ענקית לכל מי שמלווה 
 ים.לשנה טובה יותר ושקטה מבחינת החקלא

 .שנה טובה
 
 
 
 

                                                   

 ייאל נזריח /מדגה 
 

  .שה ומאתגרת בענףק ההייתשנה שחלפה ה
 

   , שבה אנחנו מתמודדים עם השפעת מגפת הקורונה על הענף.ההשנייזו השנה 
 

   שיווקנו פחות דגים מהתוכנית, כי אולמות אירועים ומסעדות היו סגורים במהלך הסגרים.
 וכלי דגים לא באו. ירים איגם ת

 

המזון  מחיר  ו.רי המים התיקרמחי במחירים נמוכים.  מסיןקפואים של יבוא דגים  הצפהיש  לכךנוסף 
  לאי גבוה של דגים מוכנים לשיווק.בבריכות נשאר מ שמחירו מושפע מיבוא של חומרי גלם עלה.לדגים 

ת ימים. חסכנו בהוצאות של קניבשימוש ב התיעלנו כל זה ועוד גורם לנו להתייעל באופן משמעותי.
   וד סעיפים. ות עבודה ובע ות ההזנה. חסכנו בהוצאואיכתערובת תוך כדי שיפור ביעילות 

 

  דגת הארץ.   -  חברת השיווק   י דרישת השנה, עברנו  לגדל רק את האמנון הלבן שנקרא חרמון או רוקי, לפ 
גנטי של   זה מחייב אותנו בטיפוח   פור. ון הא יותר מהאמנ רווחי  גם  הוא  האמנון הלבן מבוקש יותר בשוק ו 

  אמנון לבן.
 

של דגיגים, מזון, הוצאות   בהטלות ורבייה - םבכל התחומי התייעללו לטובה, נמשיך עלינבאה הבשנה 
   .מוש בחשמל וצריכת מיםיעבודה, ש

 

צרה,  שרשרת השיווק ק לשוק המקומי בלבד. מיועדים לשיווקהדגים שלנו שהקושי בענף המדגה הוא:  
שקי יר הדגים יורד בגלל מ. מח מוקפדת ומפוקחת. לדגים שיוצאים מהבריכה, חיי מדף קצרים ביותר

  סות אותם משקי מדגה לא עובדים על פי מכ כלל המשקים בחברת המגדלים.  נמצאים עםמדגה שלא 
   ולא שומרים על רמת מחירים המוסכמת על משקי ההתארגנות. 

 

  האוצר המאפשרת יבוא דגים ללא מכסים, במחיר מוזל מאדו המדיניות של משרד החקלאות ,לצערנו
על שיווק הדגים בכמות ששיווקנו לפני משבר  םמקשיקורונה ה מגפת תהימשכוליים של הכלכוהנזקים 
ים לסיום השנה האזרחית. למרות הקשיים ובזכות המאמצים שלנו חודששלושה נותרו עוד ו הקורונה
  ה הקודמת.מהשנ ות, התוצאות יותר טובתבהתייעלו

 

ן  ה שנתבונשנשנת בריאות.  ות נבונות.החלטבע"ה, נתפלל שתהייה לנו שנה טובה, שנה שבה נקבל 
כך שנקבל   אפילו יעלו, ו   א ירדו מקווים שבשנה הבאה מחירי הדגים ל   אנחנו   ונהנה מהיופי שמקיף אותנו. 

 .שנה טובה מצוות המדגהעבור הדגים.    הראויה  את התמורה 

 
 
 



 מלאכיחנן ת / רפ
 

 בות. יהולית בשנים הקרו קווה ליציבות נ ף בת ענ ה ניהול  ה נוספת של  בעיקר בהחלפ מתאפיינת  השנה האחרונה  
 .  ת הקיץ על מנת למקסם את הרווחים ברובו בעונ ,מיליון ליטר חלב 4.5 השנה נייצר מעל

 . בעקבות חלב עשיר בשומן וחלבון  המשווקעל פניו נראה שנקבל מחירים נאים על החלב 
 מן.  לדר יהודה ,שהתחיל קודמי לתפקידהמקצועיים אני ממשיך את המהלכים  

ניים  למקומות מקצועיים וחדש הלו על שנה של ניהול הרפת והצעדת להודות אני רוצה בהזמנות זאת
   שלא היו ברפת בשנים האחרונות.

ת הצינון  וכשמערכולי תקווה  .וארוך ל חום כבדבמהלך כתיבת שורות אלו אנו מתמודדים עם ג
ק  נדע רקות יותר תוצאות מדוי ל אבת ומצליח  כי הןנראה  .ולהתמודד אית וצליחי ושהותקנ ותהחדש

 ה זהירות. נה במשנוצד הקורלבנוסף לזה ממשיכים להתנהל  בסוף השנה.
 שרק נמשיך כך.   .כלכלית בקיבוץהמוביל ענף הת ושמחים להי

 . שנה טובה לכולם   מכל הלב.   תודה רבה   . להצלחת הרפת   ים לילות כימ זה הזמן להודות לצוות שלנו שעושה  
 
 

 
 פורשר  יתעמ / מתכת שלוחות

 

 ים אחרים. יכום השנה הלועזית. אנסה לסכם היבטנעשה בס סיכום כספי
בניית ציוד תהליכי למפעל  הוספת קו במפעל גזר בבלארוס. ים נבחרים:פרויקט  מהנעשה במתכת:

 הקמת קו מילוי פחיות במפעל טמפו.   ." מבואות גלבוע" יה תעשיהזור וסף שמוקם באנ
 אביתר פולסטר ויובל ביאלה שעובד בחופשים. בני משק,  2תכת לצוות המהצטרפו ח אדם: וכ

 שמח מאוד שעובדים אצלנו בני משק.
כמובן   י וייס שעבד במתכת שנתיים המשיך הלאה, זה טבע הדברים עם צעירים אחרי צבא,יונ

 פתוחות לקבלו בחזרה בכל עת. שדלתותינו 
 שנים.  6צבא קבע היה מסגר ב שאן,סגר מבית מ -עובדים חדשים ואיכותיים, מור לוי  3קלטנו 

 ל. שנה בתור מסגר ואיש אחזקה בפלג 18מסגר, עבד  -גלעד בירנבוים 
 תור מנהל אחזקה והנדסה של המפעל. ב שנה בפלגל    20הנדסאי מכונות, עבד    -אמיר פרזון  

  הבנה שכדי להגדיל   בוצע לאחר   ניהול / עיבוי שדרת ההנדסה   הרכש והניהול.   , נכנס לתגבר את ההנדסה 
 לכיוונים חדשים דרוש יותר זמן שיווק.   צוואר הבקבוק הוא ההנדסה וכדי להתפתח   , נפח העבודה את  

 מאחל לו בריאות איתנה .יאותיות בחצי שנה האחרונה)מוריס( לא עובד מסיבות בר משה שטרית
 וחזרה מהירה לעבודה.

 לית(  השלומתכננים לסדר את החזית האחורית של המתכת ) -פני המפעל  :ית השקעותתכנ
נגיש  .לנו חוסר גדול בשטח עבודה ומשתמשים בחצי מהמוסך כרגע יש .ספלט + מבנה חדשאב

מביאה עבודה ובמצב העכשווי זה נראה פחות טוב וגם  להבנתי חזות של מקום תכנית השקעות, 
 מקשה מאוד על הסדר שלנו. 

חות ממסגריה שלו  ה המרכזית שלי היא לשנות את הכותרת של מתכתהשאיפ: תכנית רב שנתית
הוא מצריך חשיבה לאן רוצים לקחת את המקום ואילו צורכי שוק  אחד.  עושים ביום  א זה שינוי שללמפעל, 

 ה והתפתחות.ח ישנה של צמ ,בהזדמנות זאת רוצה לאחל שנה פורייה כיוונם. להתפתח ל   כדאי 
 

 
 / שי פרס מטע

ודה, ולהוקיר  זה המקום להגיד ת   עשיה. לאחר שנים רבות של נתינה ו את עבודתו  סיים  מאיר כהן  בשנה זו  
 מאיר שימש דוגמא לכולנו בחריצותו יוצאת הדופן.   למאיר רבות על שנות ניהול הענף, ביסוסו, הרחבתו וחיזוקו. 

  ,שיווק  אות מקצועיות מצוינותהברהי הסתיים השבוע עם תוצ השנה הגדיד הקדים בכשבועיים. 
 עצמי של הלולבים. הייצור ההלולבים בשיאו, השנה נחצה את שיא 

 הול ייחל סביב ראש השנה והיבול )נראה מלמטה( כרגע בסדר. 'המג גדיד
  .חוטרים מהזן דרי לפני שנת השמיטה 2000 כ בחלקות הביתסיימנו לנטוע  ,בנוסף

דיים עובדות, מיומנות  בראש ובראשונה העדר י נים אלו.הענף מתמודד עם אתגרים גדולים מאוד בש
ות החקלאות קשות מאוד לגיוס עובדים קבועים וככל שהענף גדל, החוסר בידיים  מקצועומקצועיות. 

 ונותן את אותותיו.   מיומנות מחריף
בנוסף, שוק התמרים ובעיקר המג'הול סובל משפל של מחירים חסר תקדים. בעקבות גידול עולמי  

ארצות ערב  כמו כן, תחרות קשה משווקים חדשים ומ ים.קושיות וחוסר התאמה בעליית הבבכמוי
 עליית מחירי המים ועליית תשומות שדה גם מקשות על שורת הרווח הסופית.  ,הול'שהחלו לגדל מג
  לה הכלכלית החליטה על עקירת כרם הזיתים לשמן עקב תוצאות עסקיות לא טובות. נה ה בגזרת הזיתים, ה 

התרומות שלנו בעבור ק"ג שמן  ינות אינו מקום טוב לייצור שמן, כמו כן  בעיקרן נובעות מזה שעמק המעי הסיבות  
  דונם בשפעה.   350לאחר דיונים והתייעצויות עם גורמי חוץ וגורמי מקצוע, הוחלט על עקירת    אינן מספיקות. 

שנה    זו, ובפרוש עלינו   ימת אתגר בנ   קווה שיצדיק את המשך הישארותו. ת הכרם לזיתי מאכל יישאר כרגע, וכולנו  
במסירות    , ודות לכל העוסקים במלאכה, בתנאי מזג אויר קשים אבקש לה   , חדשה הלוא היא גם שנת שמיטה 

   . נף התמרים והזיתים מאחל שנה טובה ע   . וחריצות יוצאת דופן 



 , דבורה ליסןי גולדמ" / קניץ בקיבוץק"
 

 ".קיץ בקבוץ" נה ב שנס קרה לנו ה
 .  " בוץקיץ בק" ל  2021נסות לגייס ילדים לקראת חופש הפוגה בגלל הקורונה החלטנו ל תאחרי שנ

 ה לגייס ילדים מישראל.   תינו היתמירץ משלל סגירת הגבולות לילדים מחוץ לאבג
  .  החסר 50% ו חייבים למצוא את ההיינ  ילדי ישראל. 50%ילדי חו"ל ו   50% בשנה רגילה יש לנו

 יצאנו לדרך.   ו
ות בקיץ הרבה מהילדים היו רגילים לשהר מרעננה.  מחזור הראשון בעיקלילדים לגייס נו הצלח
ילדים במחזור הראשון, שזה היה המספר   245ה לנו היפשר להם. תאהב והשנה זה לא " הבאר

 החדרים.   ס יותר מדי עלגלל שלא רצינו להעמיהיינו יכולים לקלוט בהמקסימלי ש
להם להיכנס אז נשארנו עם פשרו מאנגליה והשנה לא אט ילדים לוהשני אנחנו רגילים לק במחזור

 ם.   ילדי 42של מחנה מאד קטן 
   על כך.ה לנו מחלת קורונה ואנחנו מודים לאל תיותפילות לא הים הרבה הכנות היה לנו נס וע
 לעמוד במספרים הגדולים האלו.   מאתגרוכבר  נים שלנו במצב קשהיהבנימה כן למדנו? 
 ולה של ילדים.  ומאד קשה להכיל כמות גד מתיישנותוץ קבהתשתיות ב

 ת.יו פעילו ק מקומות עם מיזוג בשביל יוא מספמאד קשה למצחם בעמק היפה שלנו ו
 זורים עם פחות ילדים בכל מחזור?   האם צריך לקיים יותר מח - הביא אותנו להרבה שאלותזה 

כל התשתיות ולקיים את  בו  ותמיקי נים? האם צריך למצוא מתקן אחר שכבריהאם צריך לשפץ בני
 אלו ומשם נצא לדרך. ת נתייחס לשאלותבשבועות הקרובוץ" לא בשלוחות? "קיץ בקבו
ו לנו בתקופה  אנו רוצים לברך את כל תושבי שלוחות על הסבלנות והעזרה שהושיט ות זבהזדמנו

נו את קשה להכין ל  עבדושתקשורת המים, התחזוקה, הנוי, החשמל, הין, ית הבנצוול הלחוצה הזאת.
   ים.  אחורי הקלעמששבונות ולכל אלו ח הנהלתלו עדת בית כנסתוולהמתקנים. 
להכין לנו מגוון עשיר וטעים של אוכל  לילות כימיםן והצוות שלו שעבדו  זכי גדולה זה לחיים אוהתודה ה

    הציפיות.כל לה מעל שהי
  שיעבדו איתנו כל שנה, בי וחברי שלוחותתושא לגבש צוות של מקומיים ינו היתוממטר תכבר שנים אח

בשנים  גם תם אנו מקווים לעבוד איוהה. מסירות נפש הכי גב עם אנשים הכי טובים ב באמת התברכנו
    הבאות ולמצוא עוד אנשים מקומיים שיצטרפו אלינו.  

 אנו מאחלים שנה טובה לכולם.   
 

 על פני האדמה" טר לברכה ל ומותן ט"
 . 2021ועד חודש אפריל   2020 ברש ספטמ תית מחודטבלת גשם שנ

 

 ם במילימטריםכמות גש  חודש

 5 ספטמבר 

 0 קטובר או

 45.3 מברנוב

 71 דצמבר

 91.9 ינואר 

 98.2 מרץ 

 15.2 אפריל 

 6.1 מאי

 332.7 סה"כ שנתי 

 323.4 סה"כ ממוצע רב שנתי 

 447.5 ה סה"כ שנה שעבר

 

 .ירד פחות מהצפוי אבל קצת יותר מהממוצעהשנה  
 מילימטר יותר.  100עברה ירד מעל  בשנה ש
 ת מי הים. ם סתיו קשה לפי טמפרטורהשנה צופי 

 



 
 יפשיץ חזי ל ק /  המש רכזמ

 

ראש השנה הוא לא סתם תחילת שנה, הוא ממש משמש כדד ליין אליו אנחנו נושאים עיניים  השנה,  
 נת שמיטה.  גם שכידוע היא ש  בשנת תשפ" הוא מסמן את תחילתה של חר שכבר חודשים, מא

 

גרמה  ו  ,לפני פרוץ השנה  כמה שיותרמנסים להספיק  אנחנו  שנת השמיטה מצד אחד מביאה לכך ש
המנגו  חלקת  כל  נטיעת  את  להקדים  שהחלטנו  לשנתיים,  לכך  אותה  לחלק  שני    במקום  היא  ומצד 

למ להתרחבות  התוכניות  כל  את  סוף עוצרת  לאביב שאחרי  יידחו  הנטיעה  מועדי  כי  ויותר,    שך שנה 
בחקלאות   שעוסקים  שלנו  והתחושה  שבתון,  שנת  היא  כן  כשמה  השמיטה  שנת  ובעיקר  השנה. 

בחקלאות המטעים היא ממש כמו שבת שבאה אחרי שבוע שבו מנסים להספיק כמה שיותר, ואז נחים  
 חשב מסלול מחדש אם צריך. לחשוב וגם ל ,ושובתים ממלאכה. יש זמן לעצור קצת

 

כ  השנה האחרונה אכן התאפיינה דרי ללולבים במקום   100  -בנטיעות משמעותיות: נטענו  דונם של 
 דונם מנגו שנטיעתם הסתיימה זה עתה,  230רים שנעקרו בשנה הקודמת, נטענו המטעים הבוג

 ערב החג. מסתיימת ממש דונם של בננות ששתילתם  80 -ו
 

שהתוצאות תואמות את  בסך הכל עד כה    ארית נראה ם אנחנו מסכמים חצי שנה קלנד בה בענפי החקלאות  
ובחלק אף טובות מהתוכנית,  יש גם פעילו   התוכנית    יות שבהן התוצאות פחות טובות מהתוכנית. אם כי 

 ההערכה שלנו שנסיים את השנה במגזר העסקי )לא כולל פעילות יופ"י( פחות או יותר לפי התוכנית.  
 והפחות טוב ישתפר.    , טוב   ים תפילה שהטוב יהיה יותר , ואנו נושא ערכה מוקדמת מאוד זו כמובן ה 

 

ישראל מאור שמילא את תפקיד יו"ר המגזר העסקי נפרדנו מ בשנה החולפת, אך לפני מספר חודשים,  
 שי גרוסמן שנכנס מהר לעניינים.    לאמאת מקומו מ, ושנה 11במשך 

 

מן  פת במקומו של יהודה לדרים: חנן מלאכי שנכנס לניהול הרבשנה האחרונה קלטנו שני מנהלים חדש
וייס שמילא את   רענן  ענף ההודים במקומו של  לניהול  חורב שנכנס  מושייקה    30  -התפקיד למעלה 
 שנה. רענן הוביל את הענף להישגים רבים, ולרמה מקצועית מהגבוהות ביותר.  

   באופן שוטף.ללוות את שייקה וימשיך רענן כמובן נשאר איתנו כמנהל של חוות האימון 
 

תוכניות עבודה שנתיות, תוך מעקב  לשגרת העבודה של המנהלים הכנת נההש ביחד עם רננה הכנסנו
וכן פורום מנהלים אחת לרבעון שמתכנס למפגש חברי הכולל העשרה בתחומים   ,ע לאורך השנהביצו

 רלוונטיים.  
 

גיבש מתווה    סטרטגיים לפעילות הצמחית. הצוותצוות לגיבוש יעדים א הקמנו  כחלק מתוכנית העבודה  
עים,  ים האסטרטגיים של הפעילות הצמחית בשלוחות הכולל הרחבה משמעותית של המטליעדכללי  

שתהווה את הבסיס להחלטות על    ופיננסית,וימשיך את עבודתו לאחר קבלת תוצרי עבודה כלכלית  
 קצב מימוש היעדים של התוכנית. 

 

משמחי  הפחות  פעילהנושאים  את  לסגור  ההחלטה  היו  השנה  לאחר  ם  הכפרי  הנופש  שצברה  ות 
מתמשכים מטע,  הפסדים  מרבית  את  לעקור  לאחרונה  שהתקבלה  ההחלטה  לאור    וכן  הזיתים 

 התוצאות הכלכליות של המטע בשנים האחרונות.
 

 וואט, מגה    1.6  -השלמנו הקמת מערכות סולאריות בהיקף של כ   המתחדשת והאנרגיה  האנרגיה  בתחום  
פרוי  לקידום  הסכם  על  נוסף ק וכן חתמנו  הסכם ואנו  ,  ט קרקעי  לחתימת  של   בשלבים מתקדמים  לייזום 
 מתקן אגירת חשמל למתח עליון.  

 

נצטרך להמשיך לעסוק בשאלות אסטרטגיות הקשורות   ואף מעבר לה,ה קדימה לשנה הבאה  יבראי
בנו בנושאים כמו מחירי המים,  לחלק מהפעילויות החקלאיות שלנו לאור השינויים המתחוללים מסבי

 עלינו, שחיקת הרווחיות ועוד.   מה בחקלאות המתרגשתהרפור
 

ל צוות שיבחן כניסה לשיתופי פעולה משמעותיים בחלק בהנהלה הכלכלית האחרונה אישרנו הקמה ש
מהפעילויות בהן אנו חושבים שניתן להרוויח מחיבורים אופקיים או אנכיים על מנת להביא להתייעלות 

 קסום הפוטנציאל.  יולמ
 

והפעילויות במגזר העסקי ולכל העובדים שקמים יום יום למלאכתם כל מנהלי הענפים  אסיים בתודה ל
 שביכולתם כדי להשיא את התוצאות המקצועיות והכלכליות לטובת שלוחות וחבריה.   ועושים כל

 

 הניהולי.  על האמון שאתם נותנים בי ובכל הצוות כם חברי שלוחותומכאן גם תודה ל
 לא נוכל לעשות את עבודתנו.  ,בלי אמון זה

 

החייםמ מישורי  בכל  והצלחה  בריאות  של  שנה  טובה,  שנה  לכולכם  יתאחל  מי  בנו ,  ויתקיים  ן 
 , אתה והלוי והגר אשר בשעריך".  ולביתך קיך והפסוק: "ושמחת בכל הטוב אשר נתן לך ה' אל

 
 

 



 

 

 שי גרוסמן /  "ר קיבוץיו
 

למד תשפ"א  חייבשנת  את  שיבשה  אכן  היא  הקורונה.  לצד  להתנהל  בשלוחות  סימני   , נונו  העלתה 
 שאלה לא מעטים ומצד שני יכולנו לה ולא ויתרנו. 

 

המשפחות בתמר ב' למעמד של חברות מלאה. יתרה מזאת הם   13לם הליך הקבלה לחברות של  הוש 
 .יסת הקבלנים לעבודה ח מול החברה הכלכלית ואנו ממתינים לכנ הסכמי הפיתו חתמו לאחרונה על  

 

בשאיפה להתקבל לחברות ולבנות כאן את בקיבוץ, להתנסות כאן    משפות עוברות בימים אלו לגור   14
 ד הלא רחוק.ביתם בעתי 

 היו גם מספר משפחות שעזבו אותנו השנה לאחר שקיבלו החלטה אישית שלא להקים את ביתם כאן
 ן.הצלחה בדרכ   ן ה מ   ת נו מאחלים לכל אח ביננו ואנח 

 

 

לאישור את הסדר השיוך המלא שעבר ברוב  הביא    ,ניב לישו  בהובלת צוות השיוךדירות  ההליך שיוך  
ניכנס   ,לא יחול שינויאם    ,יקת היבטי המס בתהליך ולאחר מכןמשמעותי. כעת מקדם הצוות את בד

 להליך החתמת החברים על הסכם השיוך.
 

 .קרוב לאישור האסיפהבנביאו  לים את הכנת תקנון צרכים מיוחדים ואנוהשצרכים צוות 
 

יגיע הבנייה  הדכון הסדר  ועדת תכנון השלימה את ע ולאחר שהוא הוצג בפני המזכירות הוא  פרטית 
 רוב לאסיפה.בק

 

י  הקיבוץ אישר את השינוי של המבנה הניהולי ארגוני. במסגרת המבנה הניהולי החדש נפרדנו מג'וד 
העבירה אלי את התפקיד בצורה יסודית ומכובדת.  טר שכיהנה בתפקיד מזכירת הפנים לאחר שפולס

ת חותמו על  שנים בתפקיד יו"ר הקיבוץ שהטביע א  10-כ  ם מישראל מאור לאחר כהונה שלנפרדנו ג
משלימים   אנו  אלו  בימים  והפיננסית.  העסקית  וועדות    ןהטמעתאת  הפעילות  תפקידי  הגדרות  של 

יד רכז ועדת חברים לאור העובדה שיהודה  רוב נביא לאישור מועמד או מועמדת לתפקקומקווים שב
 תפקידו.  אל מסיים אתיאר

 

קהילתיות וטיב הקשר הדיגיטלי עם  התחלנו לטפל בהסדרת קלפי דיגיטלי ובדיקת סוגיות התוכנות ה
 הקהילה.

 

קדם הליך פנים קיבוצי של חברים צעירים עברו קורס מנהיגות של המועצה ובעקבותיו אף פנו חלקם ל
נס לתוך תוכנית העבודה בסדר  . המזכירות דנה בפניה ובירכה על היוזמה והליך כזה ייכ"שיח קהילתי" 
 עדיפות גבוה. 

 

הע לציין  בפעילות  יש  ואת תהליך החשיבה  סקית  לאחרונה  המנגו המשמעותיות שנעשו  נטיעות  את 
 הצימחית.האסטרטגי שנערך בימים אלו לגבי החקלאות 

 

לחזי   להודות  ההזדמנות  צביקה  המ  ,ליפשיץזו  העסקי,   שאול,  ורננה  ,הקהילה  מנהל  ,וקסמןנהל 
 .בילים את הניהול המרכזיושיחדיו מ ,הלת משאבי אנושמנ

 

רכז וצוותים,  הענפים  ילכל  וועדות  רכזי  ר,  המזכירות,  בקידום וחברי  הרבה  ההשקעה  על  תודות  ב 
 העסקים והקהילה.

 

החדשה, השנה  שאנו    לקראת  משותףהמתכננים  אציין  חשיבה  העסקיים    ליך  הפיתוח  ערוצי  על 
טרם   הקיבוץ.  של  הכוונהוהקהילתיים  בהמשך.  יפורסמו  ופרטים  הדיון  פורמט  לאחר    ,הוגדר  כי 

 ון נגדיר מטרות ויעדים לשנים הבאות ונגזור מתוכם תוכניות עבודה. השלמת הדי
 

 ולסיום שנה טובה ומבורכת לכולכם.
 
 
 
 

 
 

 

   

 
 

 נה טובהש


